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Konec hraní
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Akce platí do 13. 9. 2021 nebo do vyprodání zásob.
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89 90

-33% -50%
nacelou značku

BOMBA
SLEVY

KAŽDÝ DEN

Lacalut aktiv
zubní pasta 75ml Sleva platí na celou značkuDove

www.tetadrogerie.cz

JAK ZAUJMOUT
VAŠE ŠKOLÁKY
SPECIÁLNÍ MAGAZÍN NAJDETE UVNITŘ VYDÁNÍ

Svátek slaví: Linda, Samuel

BOMBA
SLEVY

KAŽDÝ DEN

Plážová volejbalistka Markéta Nausch Sluková (vpravo) vynechá příští sezonu. Chce založit rodinu. Více na straně 23 ČTK

Zácpy před školami?
Mamataxi opět v akci
Rodič-řidič.Mnoho Čechů denně vozí své děti autem až před školu, i když to nemají daleko. Problémy.
Někteří ředitelé musejí zřizovat zvláštní parkoviště. Řešení. Někde pomohla změna značení STRANA 9
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„Kde je ten
slíbený noční
starosta?“
Praha má podle starosty
Prahy 9 několik škraloupů.
Městský mobiliář,
zaseknutou dopravu
a oblast bezpečnosti.
„Bytová politika udělala
i z klidných čtvrtí ghetta,“
říká Tomáš Portlík. STRANA 4

Pivo podraží
Plzeňský Prazdroj zdraží
od října pivo. Dotkne
se to většiny produktů,
v průměru jde o 46 haléřů
na půllitr. Řada dalších
pivovarů se k Prazdroji
zřejmě přidá. STRANA 10
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Praha letos zaháji-
la na 45 zásadních
oprav na hlavních
tazích. Práce dál
pokračují.

Léto je vždy plné oprav silnic.
Komunikace jsou prázdnější
a řidičů v kolonách je tak
méně. Některé stavby ale tr-
vají o dost déle a během
prázdnin se stihnout nedají.
Mezi ně patří také úprava
Strakonické. „K nejvýznam-
nějším stavbám zahájeným
v roce 2021 patří rozšíření
Strakonické od Dostihové uli-
ce po Barrandovský most,
kde vzniká nový preferenční
jízdní pruh pro MHD a vozi-
dla integrovaného záchranné-
ho systému. Práce potrvají až
do poloviny příštího roku,“
uvedl Jozef Sinčák, předseda
představenstva a generální ře-

ditel Technické správy komu-
nikace.
Úprava výpadovky na

Příbram je pro Prahu jednou
z priorit. Důvod je nasnadě.
Rozšíření Strakonické souvi-
sí s největším dopravním stra-
šákempříštích let. „Blíží se re-
konstrukce Barrandovského
mostu, jedné z nejvýznamněj-
ších dopravních tepen v Čes-
ku, a nemůžeme si dovolit,
aby se někde stala havárie.
Objízdné trasy musí být při-
pravené,“ řekl Adam Sche-
inherr, náměstek primátora
pro oblast dopravy. Podle něj
měla s přípravou na rekon-
strukce mostu souvislost na-
příklad i údržba Modřanské.
Vozovka Barranďáku se za-
čne opravovat příští rok.
Omezen by měl být vždy je-
den jízdní pruh v každém
směru. Přesto panují velké
obavy, jaký vliv na dopravu
omezení bude mít. Každý
den totiž přes most projede
přes 140 tisíc automobilů.

Kromě Strakonické potká-
te v těchto dnech dělníky ješ-
tě zhruba na šedesáti mís-
tech. Tolik totiž podle webu
opravujeme.to (viz box) mo-
mentálně probíhá vmetropo-
li oprav nebo staveb. Co se
týká rekonstrukcí na hlav-
ních tazích, těchmagistrát le-
tos napočítal čtyřicet pět.
Některé stavební projekty

v oblasti dopravy budou zahá-
jeny v příštích týdnech. V prv-
ní polovině září například za-

čne výstavba nového P+RHos-
tivař 3 – sever, kde vznikne
78 nových parkovacích stání.
Hotovo by mělo být do konce
roku. V pondělí začnou opra-
vy ulic Bulovka a Veselská
a zahájena bude třeba i mo-
dernizace dopravního znače-
ní v ulici 5. května.
Technická správa komuni-

kací loni investovala do
oprav 1,3miliardy korun a le-
tos to bude předběžně o asi
půl miliardy více. MAREK HÝŘ

Málokterý řidič sleduje web
Technické správy komunikací
nebo například dopravního
podniku. Právě proto vznikl
portál opravujeme.to.

● Díky webu jsou všechna vý-
znamná dopravní omezení na
klíčových komunikacích v Pra-
ze na jednom místě, a to bez
ohledu na to, zda se jedná

o opravy infrastruktury nebo
kulturní či sportovní události.

● U každé akce je uvedeno, jaké
komunikace a městské části
se dopravní omezení týká, jak
dlouho potrvá a jaké jsou pří-
padné náhradní trasy. Je mož-
no filtrovat nejen akce aktuál-
ní, ale i ty nadcházející, které
v nejbližší době začnou.

Krátce

Smaragdoví
nováčci v zoo
K papouškům chovaným
v pražské zoologické za-
hradě přibyl pár kognů
jižních. Tito smaragdoví
papoušci tak nově obýva-
jí průchozí expozici Jiho-
andské podhůří v Ráko-
sově pavilonu. Tam jsou
vedle papoušků patagon-
ských, chilských a aratin-
gů andských k vidění
i kognové dlouhozobí.

Spor u popelnic
Průstřelem dlaně skon-
čil včera dopoledne spor
dvou mužů u popelnic
v Bachově ulici na Cho-
dově. Pravděpodobného
střelce zadržela policie,
zbraň měl podle ní zřej-
mě legálně. Zraněného
47letého muže převezli
záchranáři do nemocni-
ce. Případem se budou
zabývat kriminalisté.
Zraněného sanitka pře-
vezla na chirurgické od-
dělení Thomayerovy ne-
mocnice, po celou dobu
byl při vědomí. ČTK

UŽ TEĎ

inzerce

Projeďte si trasu třeba na mobilu

Rok 2021 jako příprava
pro opravu Barranďáku
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Když si deník Metro naposle-
dy povídal s předsedou praž-
ské organizace ODS a zastupi-
telem deváté městské části
Tomášem Portlíkem, právě
přebíral funkci starosty po
Janu Jarolímovi. Portlík je
však také coby opoziční zastu-
pitel velkým kritikem vedení
hlavního města v čele s pri-
mátorem Zdeňkem Hřibem.
Členům Pražské koalice má
například za zlé to, jak vyřeši-
li obměnu mobiliáře. Zastáv-
ky a reklamu na nich provo-
zovala 24 let firma JCDecaux.
Nově se o ně bude starat
sama Praha. „Prakticky od za-
čátku, kdy jsem se stal zastu-
pitelem hlavního města Pra-
hy, jsem koalici upozorňoval
na blížící se konec smlouvy
na městský mobiliář a nut-
nost vypsání nového transpa-
rentního výběrového řízení.
To řízení nakonec nevypsalo
hlavní město Praha, ale spo-
lečnost Technologie hlavní-
ho města Prahy. Což je tako-
vý tradiční trik, aby se město
zbavilo odpovědnosti,“ říká
v rozhovoru pro deník Metro
Portlík.

Kde je v souvislosti s pro-
vozovánímmobiliáře
podle vás problém?
Pomineme-li, že je předsed-

kyně představenstva vítězné
společnosti obžalována z úvě-
rového podvodu, jsem pře-
svědčen, že město mohlo
vysoutěžit realizátora a pro-
vozovatele a ušetřit téměř
miliardu.

Současná reprezentace
města rozhodla, že mobi-
liář nahradí vlastním.
V této souvislosti zmizely
reklamní lavičky a nové
zatím na řadě míst chybí.
Zatímco za cenu blížící se

miliardě se řeší mobiliář, na
lavičkách se šetří. Město sa-
mozřejměmělo na vhodných
místech nahradit reklamní la-
vičky lavičkami svými – a to
„vhodné místo“ bych zde vy-
píchnul. Například lavička
vlastněná naší městskou čás-
tí a umístěná v parku je věcí
pozitivní. Na druhou stranu
lavička vlastněná reklamní
společností umístěná před su-
permarketem je spíše zdro-
jem problémů. Ty první vy-
užívají zpravidla senioři či
maminky s dětmi, ty druhé
osoby popíjející alkohol.

Jaké lavičky jsou tedy
ty pravé?
Co se týká laviček, které by

měly být součástí zastávek
MHD, preferuji tedy takové,

kde se bude sice pohodlně se-
dět, ale které svou konstruk-
cí vylučují to, aby se na ně ně-
kdo uložil k spánku.

Praha nemá potíže jen
s mobiliářem. Co jsou
podle vás momentálně
největší neduhy Prahy,
které by mohlo vedení
města řešit lépe?
Mnohdy by postačilo, aby

vedení Prahy alespoň neško-
dilo. Typickým příkladem je
doprava. Všeobecné požadav-
ky na dopravu jsou přece ta-
kové, že by měla být bezpeč-
ná a plynulá. Ať si Pražané
sami odpoví, zda opatření,
která vedení magistrátu činí,
jdou tímto směrem. Problé-
my vidím i při zajištění dosta-
tečných kapacit pro oblast
školství.

Jaké?
Praha na městské části pře-

dala povinnost zajistit před-
školní vzdělávání i základní
školství, ale prostředků na na-
vyšování jeho kapacit posky-
tuje málo. To zůstává z velké
části na našich bedrech – a to
se tu bavíme o položkách v řá-

dech stovek milionů, které
nás bude stát třeba nová Zá-
kladní škola U Elektry.

Existuje nějaký problém,
na který magistrát vyslove-
ně kašle?
Je to oblast bezpečnosti

a toho, čemu se říká „veřejný
pořádek“, jednoduše aby se
občané po setmění nebáli
chodit venku a nikdo je neru-
šil hlasitým řevem až do brz-
kých ranních hodin. Koalice
přišla s velkou slávou s kon-
ceptem „nočního starosty“.
Z jeho práce si vybavuji maxi-
málně to, že se s televizními
štáby prošel jednou Dlouhou
ulicí. Nyní se po něm země
slehla, ale problémy zůstaly.

První noční starosta Jan
Štern skončil v dubnu mi-
nulého roku. Magistrát to
odůvodnil tím, že by kvůli
covidu a následné absenci
nočního života neměl co
na práci.
Koalice nicméně nekoná

ani v oblasti legislativy. Nám
jako městským částem chybí
vyhláška omezující provozní
dobu restaurací tam, kde se

jiné zákonné možnosti již vy-
čerpaly. Jak jsem uvedl výše,
také zde platí, že by mnohdy
stačilo, abyměsto alespoň ne-
škodilo. Například svou byto-
vou politikou totiž z mnoha
dosud klidných částí Prahy
udělali ghetto se vším všudy.

Jako starosta městské čás-
ti musíte s magistrátem
spolupracovat. Je něco,
v čem byste uvítal větší
součinnost se zástupci
hlavníhoměsta?
Je to zejména pořádek na

ulicích a péče o zeleň. Větši-
na komunikací, chodníků,
ale i komunikační a izolační
zeleně na Praze 9 patří doma-
jetku Prahy. My spravujeme
jen několikmístních komuni-
kací a ze zeleně zejména par-
kové plochy. Bohužel většina
hněvu obyvatel za často ne-
uklizené chodníky padá na
naše hlavy, což samozřejmě
chápu, neboť lidem je jedno,
kdo to uklidí nebo poseká,
hlavně že bude pořádek. Do-
konce jsme Praze již několi-
krát navrhli, ať námdají pení-
ze alokované na úklid naší
městské části s tím, že se o ni

budeme starat sami. Zatím
bez úspěchu.

Jak se vám ve funkci
povedlo za necelý půlrok
zabydlet?

V radě městské části jsem
od roku 2006. Ponechal jsem
si v kompetenci ekonomiku
a finance, kterým jsem se vě-
noval i jako místostarosta,
a rovněž jsem si nechal kance-
lář. Takže po stránce ryze pra-
covní se moc nezměnilo.
Mám-li vypíchnout dva body,
ve kterých jsem změnu pocí-
til, tak je to veliká prestiž a dů-
stojnost, s níž naši občané
funkci starosty spojují, za což
vděčím Honzovi Jarolímovi,
svému předchůdci, a mým cí-
lem je svou prací a chováním
prestiž tohoto úřadu udržet.

Co je tou druhou věcí?
Množství papírů, kterými

se starosta musí každý den
prokousat, a toho jsem byl,
zase díky Honzovi Jarolímo-
vi, v minulosti ušetřen.

Portlík: Mnohdy by stačilo,
aby vedení Prahy neškodilo

V těchto dnech končí smlouva
největší světové společnosti
v oblasti městského mobiliáře
JCDecaux s hlavním městem.
Na základě ní firma na území
Prahy provozovala městský
mobiliář, a to už skoro 24 let.

● Prvních několik měsíců se
Pražané výrazných změn ne-
dočkají. Firma s městem vyjed-
nala uzavření Dohody o exitu,
na základě které se mobiliář
této firmy vyměňuje postupně
za ten pražský. První ryze
magistrátní přístřešky se mají
v ulicích objevit koncem toho-
to roku.

● Magistrát před časem rozho-
dl, že si městský mobiliář
vysoutěží, nechá si ho vyrobit
a pak ho město bude samo
provozovat prostřednictvím
městské firmy Technologie
hlavního města Prahy. Podle
kritiků však nejsou tyto kroky
příliš šťastné a mají spíše poli-
tický charakter než ten
praktický.

● Vztah magistrátu s JCDecaux
totiž doposud fungoval tak,
že francouzská firma platila
za provoz několika stovek pří-
střešků městu nájem. Výmě-
nou na nich mohla prodávat
reklamu, což jí přinášelo zisk.

Podle zástupců JCDecaux však
tento způsob Praze svědčil,
protože dostávala špičkovou
infrastrukturu a neměla s tím
výdaje. Nyní si metropole vše
pořídí sama. Odhadované ná-
klady nyní činí více než půl
miliardy korun.

● Francouzská firma působí
v 80 zemích světa a v 4031
městech v kategorii nad 10 ti-
síc obyvatel. Poslední metro-
pole, která podobně jako nyní
Praha s JCDecaux rozvázala
spolupráci, byl francouzský
Grenoble. Město chtělo ome-
zit reklamy ve městě. Model
vydržel dva roky, nyní zde
zastávky opět spravuje
JCDecaux.

● Praha by měla za necelé tři
roky vyměnit devět set zastá-
vek na svých pozemcích, dal-
ších asi tři sta zastávek na po-
zemcích městských částí. Toto
číslo odpovídá více než tisícov-
ce stavenišť v centru města.
„Obnova bude pozvolná a po-
stupně bude vyměněn kus za
kus. Nebude tedy nutné rozko-
pat celou Prahu a řešit, že by
najednou v celé Praze na ces-
tující na zastávkách pršelo
nebo na nich nemohli čekat či
nastupovat,“ uvedl radní pro
majetek Jan Chabr.

Bitva o zastávkyMHD. První měsíce se moc nezmění

Starosta Prahy 9 a šéf pražské ODS Tomáš Portlík PRAHA 9

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz
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Wannado Festival
zve v sobotu do
Braníka.

Jedenáctý ročník rodinného
sportovního festivalu v Čes-
ku je tady. Přehlídka sportov-
ních aktivit z Prahy i okolí se
koná v prostorách Branické
louky, a to již 4. září. Wan-
nado Festival startuje v 10 ho-
din. Připravena je překážko-
vá nafukovací dráha Ninja
Race, laserová biatlonová
střelnice nebo například
zónaWannado odrážedel pro
nejmenší sportovce.
Tradice sportovního nábo-

rového festivalu začala v roce

2011 a od té doby si prostřed-
nictvím Wannado Festivalu
v Praze našlo cestu do spor-
tovních a volnočasových klu-
bů bezmála 11 000 dětí amlá-
deže. Každoročně se na akci
v Praze prezentuje asi 140
sportovních klubů a zúčastní

se jí průměrně 13 tisíc ná-
vštěvníků. „Akce umožňuje
rodinám a široké veřejnosti
zažít a vyzkoušet si maxi-
mum sportů v jeden den na
jednommístě. Na festivalu se
objeví mnoho zajímavých
projektů, podporujících po-
hyb a zdravý životní styl, dále
možnost získat klíčové infor-
mace od sportovních lékařů,
fyzioterapeutů či psycholo-
gů,“ říká radní pro oblast
sportu Vít Šimral, a dodává:
„Děti naopak ocení příleži-
tost setkat se se svými hrdi-
ny, mistry světa či medailisty
a nechat se inspirovat. Sport
je důležitou prevencí mnoha
civilizačních chorob, a je pro-
to důležité udržovat sebe
a své děti aktivní a fit.“ MET

inzerce

Po roční pauze, způsobené
pandemií, se v Divoké Šárce
opět rozezní operní árie. Le-
tos se bude hrát romantická
pohádková opera Rusalka An-
tonína Dvořáka. Představení
se uskuteční v sobotu od 14
hodin a vstup na něj je zdar-

ma. „Klenot české opery jsme
letos zvolili s ohledem na
letošní 180. výročí narození
jejího autora Antonína Dvořá-
ka,“ uvedl místostarosta Pra-
hy 6 Jan Lacina. Opera v Šárce
se v přírodním divadle usku-
teční pošestnácté. ČTK

Přestože bikepark na Jahodni-
ci mohou zájemci využívat
už od července, oficiálního
otevření se sportoviště dočká
až tuto sobotu. Praha 14 si na
slavnostní akci připravila do-
provodný program, během
něhož si přijdou na své zkuše-
ní i začínající jezdci. MET

Nedělní sekáč
Zajímavá sestava i zajíma-
vé místo. Zpěvačka Never
Sol, hudebnice a par-
fumérka Scent Roche,
šperkařka Dick Wolf a ná-
vrhářka Barbora Musilová
pořádají v neděli bazar
oblečení v ateliéru na
Hradčanech na adrese
Černínská 5.

Vzlet v novém
Kulturní palác, jenž spojil
tři kulturní projekty – di-
vadlo Vosto5, Collegium
1704 a Kino Pilotů, zve
dnes na slavnostní otevře-
ní. Ve vršovickém Vzletu
(Holandská 669/1) začíná
program už ve 13 hodin.
Připraveny jsou třeba po-
hádky či workshopy. MET

Divoká Šárka.
Návrat Rusalky

✁

2.–4. 9. 2021
www.fordecor.cz

PARTNER OFICIÁLNÍ
VOZY

SLEVA 50 %
NA VSTUPNÉ

U pokladny
vyměňte inzerát
za zlevněnou
vstupenku.

11. VELETRH DEKORACÍ A DÁRKŮ

Deník METRO 1. 9.

Proběhne tuto sobotu
4. září 2021 od 9:30

v areálu Emauzského kláštera v Praze 2,
Vyšehradská 320/49.

Na programu jsou odborné lékařské
přednášky a ochutnávky s výhodným

nákupem bezlepkových potravin od českých
i zahraničních výrobců.

Více informací na
www.celiaci.cz

nebo na tel.: 602 273 173.

Sdružení celiaků ČR, z. s.
vás zve na

XXI. celostátní
setkání celiaků ČR

Těšíme se na vás.Vstup volný.

Akce se koná za podpory Hl. m. Prahy.

Číslo dne

6
Již pošesté bude moci veřej-
nost využít přes zimu oblíbe-
né ledové plochy na Letné.
Sportoviště bude podléhat ak-
tuálním hygienickým opatře-
ním. Otevírací doba a aktuál-
ní informace budou zveřejně-
ny na webových stránkách
www.prahasportovni.eu.

Na pivo
Víkend slibuje babí léto
a láká k akcím pod širá-
kem. Zkuste například
v sobotu vyrazit na Trhy
na Kulaťáku v Praze 6.
Koná se zde již třetí roč-
ník Festivalu malých pivo-
varů. Akce se zúčastní
přes dvacet malých pivo-
varů z celého Česka. Festi-
val je doprovázen boha-
tým programem a spe-
ciálními lahůdkami. MAFRA

Najděte sport
pro své potomky

sberatelskykabinet@post.cz

Přijedeme kamkoliv v Čechách i na Moravě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

SBĚRATELSKÝ KABINET
MICHELSKÁ 18, Praha 4

VEŠKERÉ HODINKY VČETNĚ PRIM, TÉŽ NEFUNKČNÍ, I DÍLY
A HODINÁŘSKÉ POZŮSTALOSTI, MINCE, ODZNAKY, POHLEDNICE,

MILITARIE, ZNÁMKY, KNIHY A ČASOPISY, VYZNAMENÁNÍ, BANKOVKY,
HRAČKY GRAMODESKY, NÁBYTEK DO R. 1970, RÁDIA, LAMPY

A LUSTRY, UHLÁKY, SKLO A PORCELÁN, VÁNOČNÍ OZDOBY
A BETLÉMY I PAPÍROVÉ, MAPY,
ANGLIČÁKY, OBRAZY A GRAFIKY,

STARÉ NÁDOBÍ A NÁŘADÍ,
VZDUCHOVKY A ČTYŘLÍSTKY, ATP.

NÁVŠTĚVY PO TELEFONICKÉ DOHODĚ 602 229 348

RÁDI VYKOUPÍME:

Dorazí i legendy

Na sobotním Wannado Festi-
valu vystoupí také osobnosti
ze světa sportu.

● Patrony festivalu jsou
například Jaromír Jágr,
Radek Štěpánek či Jan
Železný. Vstup je pro všech-
ny návštěvníky zdarma.

Bikepark.
Slavnostní
otevření

Krátce



ZÁŘIJOVÉ TIPY Z LÉKÁRNY
KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Venosil konopné mazání s chladivým efek-
tem poskytuje okamžitou úlevu a osvěžení
pro nohy bez otoků, křečových žil, metliček
nebo pocitů těžkosti. Venosil obsahuje uni-
kátní kombinaci konopného oleje a jedle si-

biřské doplněnou o rutin, kostival, arniku, fe-
nykl, řepík, mátu a měsíček. Dlouhodobá péče
a jemná masáž nohou Venosilem přispívá ke
zmírnění obtíží a celkově lepšímu stavu dol-
ních končetin.

Objevte přímou a bezpečnou cestu
k plnohodnotnému životu. Vyzkoušej-
te tradicí ověřený, originální přípravek
L-Tryptofan Therapill. Tento unikátní
doplněk stravy obsahuje čistý a kvalitní
L-tryptofan, jenž je přirozeným zdrojem
hormonu štěstí (serotoninu). Složení

je doplněno o vitamin B6, který přispí-
vá ke snížení míry únavy a vyčerpání.
L-Tryptofan Therapill vám proto pomůže
navrátit duševní klid a ztracenou poho-
du. Při jeho užívání se zároveň nebudete
muset obávat nežádoucích účinků, jako
je omezení bdělosti či návykovost.

Dejte sbohem unaveným očím s Ocutein® Brillant Lutein 25 mg.
Doplňkem stravy z prémiové řady Da Vinci Academia s nejvyšším
množstvím luteinu* a vitaminem A pro maximální a dlouho-
dobý účinek. Jako jediný obsahuje také fosfatidylcholin a další
účinné látky. Například zinek přispívající k udržení normálního zra-
ku a selen a měď, které přispívají k ochraně buněk před oxidačním
poškozením.

*Z
pr

od
uk

tů
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®.

Nenechte se dále týrat menopauzou a vyzkoušejte
Elli MenoOsteo FORTE nabízející komplex důleži-
tých látek pro ženy v menopauze i po ní. Díky extraktu
z jetele lučního pomáhá udržovat klidný a pohodlný

přechod. Extrakt ze šištic chmele otáčivého zase na-
pomáhá ženám vyrovnat se s návaly horka, pocením,

neklidem či podrážděností. Doplněk stravy obsa-
huje také vitaminy D3 a K2 a vápník, který je po-
třebný pro zdraví kostí.

Už žádné trápení, starosti ani
vnitřní neklid! Nastal čas přemoci
psychickou nepohodu i občasné
poruchy nálady, naladit se
do pozitivna a opět se naplno
radovat ze života! Poznejte
recept, jak povznést
svou náladu do plusu
s jedinečným přípravkem.

Trápí vás otoky a pocit těžkých dolních končetin? Máte dojem, že nosíte
na nohou konve a vaše lýtka hyzdí křečové žíly? Skoncujte s problémy
konopím!

Jsou vaše oči stále častěji unavené od televize,
monitoru počítače či ostrého slunce? Pak je vhodné
začít doplňovat potřebné látky, které jsou důležité
pro jejich správnou funkci.

Sužuje vás podrážděnost, nervozita, nekonečné pocení či návaly horka?
V kombinaci s nárůstem hmotnosti a ztrátou chuti na sex se mohou
časem dostavit dokonce i stavy úzkosti. Všechny tyto příznaky má
na svědomí menopauza. Rozlučte se s ní jednou provždy!

Nohy jako konve?
Skoncujte s otoky konopím!

Konec unaveným očím!

ELLIxír na menopauzu

ELLIxír pro pohodové dny v doběmenopauzy.

Žádejte originál.

DÁREK PROVÁS: 30 tobolek navíc
+OCUTEIN® SENSIGEL zdarma

Pro �ivot v pohodě

ppppp yyyyyy
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Prezident školní
rok zahájí v Brně.
Odletěl tam s vojen-
ským speciálem.

Prezident Miloš Zeman včera
večer odletěl na zahájení škol-
ního roku do Brna armádním
letadlem CASA. Stroj, který
nyní tvoří páteř českého vo-
jenského dopravního letec-
tva, je podlemluvčího pro da-
nou vzdálenost ideální. Ze-
man se zpět do Prahy vrátí
dnes.
V Brně zahájí školní rok

v základní a mateřské škole
v Merhautově ulici. V minu-
losti pro přelety v Česku poli-
tici používali především ar-
mádní vrtulníky. K dispozici
měli také menší letouny
Jak-40, které ale už byly z ar-
mádní výzbroje vyřazeny, ži-
votnost končí i dalšímu men-
šímu letadlu Challenger.

Strojů CASA má armáda
k dispozici šest, dva nejnověj-
ší dostala letos. Využívá je na-
příklad k dopravě vojáků na
mise, k cvičením nebo k pře-
pravě materiálu. Slouží ale
také pro přepravu politiků
nebo úředníků na střední
vzdálenosti, tedy především
po Evropě. Oproti strojům
běžně užívanýmústavními či-
niteli nabízí tato vrtulová le-
tadla nižší cestovní komfort,
a to hlavně kvůli hlučnosti,

protože kabina na rozdíl od
dopravních airbusů není od-
hlučněná. Oproti jiným stro-
jům, které používá česká ar-
máda, nabízí sklopení ploši-
ny v zadní části letadla. Zema-
novi, který se už několik mě-
síců pohybuje na vozíku,
umožní pohodlnější nástup.
Podle Ovčáčka je volba toho-
to stroje pro let na podobnou
vzdálenost optimální volbou.
Možnost nástupu po plošině
označil za bonus navíc. ČTK

Prezident se dlouho pohybuje na invalidním křesle. MAFRA Z vězení
Soud v Brně podmínečně
propustil z vězení Petra
Kotta. Bývalý poslanec si
odpykával šestiletý trest
za manipulace se zakáz-
kami Středočeského kra-
je. Šlo o úplatky za desít-
ky milionů korun. V ko-
rupční kauze figuroval
také exposlanec David
Rath, který dostal osm
let, zatím nemá polovinu
trestu odsezenou. MAFRA

Zemanovo křeslo
odveze jen CASA

Krátce

Většina dětí
dostává kapesné
Přes 70 procent českých
dětí dostává kapesné, té-
měř polovina rodičů ho
vyplácí pravidelně jed-
nou za týden nebo měsíc
a necelá třetina nepravi-
delně. V průměru dostá-
vají děti 250 korun mě-
síčně. Vyplynulo to
z průzkumů České ban-
kovní asociace.

Virtuální měna.
Někdo je okradl
Tři muži z Mělnicka chtě-
li vydělat na virtuální
měně bitcoin, přišli při
tom o téměř sedmmilio-
nů korun. Poškození rea-
govali na článek, který
našli na internetu. For-
mulářem přes speciální
počítačový program, kte-
rý lidem umožní s mě-
nou obchodovat, zaslali
osobní údaje, kopie ob-
čanských průkazů nebo
platebních karet. Byla to
past. Podvodníci jejich
účty vyluxovali. ČTK

inzerce
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Strach o děti, nebo
lenost? První škol-
ní den nepřinese
jenom návrat do
lavic. V místech,
kde dnes začne
vyučování, se
musejí připravit na
pořádný šrumec.

„Nožičky už dávno nejsou na
chození,“ dá se poznamenat
k opětovnému zahájení škol-
ního roku, kdy děti vozí rodi-
če autem do škol. To, že lec-
kdy obří SUV zatarasí ulici,
než se školák dostane ze zad-
ní sedačky, bude nyní opět
běžným jevem. „Najíždějí
sem ráno jako vládní limuzí-
ny na recepci na Hradě, ně-
kdy se kolona táhne až k hlav-
ní ulici,“ komentuje sarkas-
ticky učitel, který nechce

uvést své jméno, obvyklé
dění před jednou z pražských
škol. Některé děti to podle
něho mají do školy sotva pět
minut pěšky a rozhodně ne
rušnou ulicí plnou aut. Toto
je situace, jež je k vidění ve
velkých městech.

V Pardubicích mají školy
vlastní „parkoviště“
Lze jí ale čelit. Uvědomují

si to například městští stráž-
níci v Pardubicích. Také oni
se na dnešní školní zahájení
připravili. „Určitě by bylo
dobré odlišit první školní den
od těch dalších. Je jasné, že
nástup, zejména prvňáčka, je
velkou rodinnou událostí,
kdy do školy kromě rodičů
a dětí proudí například i pra-
rodiče,“ připomíná Lucie Kle-
mentová z Preventivní a in-
formační služby pardubické
městské policie.
Rodičovských „taxíků“ si

pochopitelně také všímají,
ale není to podle ní takmasiv-

ní jev. „Troufám si tvrdit, že
takzvaná mama taxi nepůso-
bí v Pardubicích výrazné do-
pravní problémy. Tím, že
strážníci dohlížejí na bezpeč-
né dětí na frekventovaných
přechodech, rodiče toho vyu-
žívají a nezajíždějí třeba pří-

mo ke škole. Navíc, řada škol
si právě pro účely cirkulace
rodičů přivážejících své děti
zřídila vyhrazená místa urče-
ná právě pro tyto účely,“ dopl-
ňuje informace k pardubic-
kým poměrům Klementová.

Manévry se značkami
Že do školy ve Stoliňské uli-

ci v Praze – Horních Počerni-
cích přivážejí někdy rodiče
své ratolesti, i když ty bymoh-
ly těch párminut dojít pěšky,
to ředitel Martin Březina ví.
Ale nečinně jen přihlížet ne-
chtěli. Už před časem se tu
rozhodli, že ten, kdo sice nic
nedělá, nic nezkazí, ale ani ni-
čeho nedosáhne. „Ve spolu-
práci s magistrátním odbo-
rem dopravy i radnicí naší
městské části, ale hlavně
díky komunikaci s rodiči, se
nás dopravní komplikace
a nebezpečné situace tohoto
druhu už netýkají,“ popisuje
pro deník Metro ředitel ško-
ly. V současnosti už se před

školou rodičovské automobi-
ly nehromadí a nezastavují,
dospělí je odstavují na okol-
ních parkovištích a děti až ke
vchodu osobně přivedou. Ces-
ta k tomu ale snadná nebyla,
představovalo to dost organi-
začních zásahů.
Například změnit doprav-

ní značení, aby ulice vedoucí
kolem školy byla jednosměr-
ná a auta se sem nesjížděla ze
všech směrů. „Znamenalo to
instalovat padesát nových
značek,“ říká ředitel základ-
ní školy ve Stoliňské ulici.
Projekt zklidnění dopravy
a konec mama taxíků už
v této městské části ověřili
předtím v základní škole
v Chodovické ulici, ještě před-
tím v Říčanech u Prahy. „Ke
komunikaci s rodiči přispěla
i radnice, čekalo to ale i nás.
Čím jsme všichni dohromady
uspěli? Podařilo se nám rodi-
čům vysvětlit, že to děláme
pro jejich děti,“ doplňuje ře-
ditel Březina. PAVEL HRABICA

Školní Česko

4200
V celé zemi je přibližně 4200
školních zařízení.

962
V loňském roce se distančně
nebo prezenčně učilo na zá-
kladních školách v Česku přes
960 tisíc dětí na prvním a dru-
hém stupni. Nejvíc školáků
přibývalo v posledních dvou
letech se Středočeském kraji.

Testovaní a neotestovaní žáci základek
a studenti středních škol. To je jedno
ze základních pravidel, jak se bude odví-
jet zahájení školního roku. Bude to pod-
mínka, aby žák vůbec mohl vstoupit do
budovy školy.

● Očkování je možné jen pro děti od
12 let, testování se proto nebude týkat
mladších. Ti, včetně neočkovaných star-
ších školáků, se musejí otestovat bě-
hem tří zářijových termínů.

● Podle výsledků prvních dvou se pak
rozhodne o případném třetím.

● Testovací termíny jsou určené na dne-
šek, tedy 1. září, potom na 6. a 9. září.

● Od 10. září se už testovat nebude.
Výuky se tak budou moct zúčastnit
i ti žáci, kteří žádný test neabsolvovali.

● Výjimka nastane pouze tehdy, pokud
by hygienické stanice odhalily více než
25 potvrzených případů nákazy na sto
tisíc obyvatel. S testováním by se
v tomto případě pokračovalo.

● V případě testování metodou PCR
bude stačit jen dvojí otestování.

● Každá osoba (žáci, zaměstnanci, třetí
osoby) je povinná si při vstupu do bu-
dovy školy a ve společných prostorách
zakrýt dýchací cesty, a to takovým
ochranným prostředkem dýchacích
cest, který je uveden v aktuálně plat-
ném mimořádném opatření minister-
stva zdravotnictví.

● Do prostoru školy nesmějí vstupovat
osoby, které vykazují respirační choro-

bu nebo jiné viditelné zdravotní pro-
blémy, například teplotu. Školy budou
u vchodu využívat i měření teploty.

● Ve školách musí být omezen pohyb ci-
zích osob, neměly by se konat besedy.
Školy by také neměly ve svých prosto-
rách pořádat divadelní představení.

● Netestované děti nesmějí zpívat
a účastnit se hodin tělocviku v uzavře-
ných prostorách. Tělocvik by se měl,
pokud počasí dovolí, odehrávat venku.

● Testované a očkované děti smějí
zpívat a cvičit i v tělocvičnách.

● Pedagogové by měli děti držet ve stej-
ných skupinách, nemíchat je například
pro jazykové hodiny. To se týká i hro-
madných školních akcí.

● Ve školních jídelnách mají být separo-
vané stoly pro děti, jež se neotestovaly.

● Školy vydaly na základě doporučení
manuály pro konkrétní pobyt žáků
i personálu.

● Ve třídách mají být k dispozici i dezin-
fekční prostředky na ruce. Jejich použi-
tí po vstupu do třídy by mělo být povin-
né, včetně mytí rukou mýdlem.

● Ve školních jídelnách je povinné strojní
umývání nádobí a příborů vodou o tep-
lotě minimálně 60 stupňů Celsia, při
ručním mytí musí být teplota vody
85 stupňů Celsia a více.

● Ve školách je třeba vyčlenit izolační
místnost pro případ, že se u dítěte
projeví během vyučování nákaza.

*Platí pro nákupy zákazníků
zaregistrovaných a současně
přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Perleťová strana
opticky rozjasní okolí
pod obočím a vnitřní
koutek oka. Matná
strana opticky zakryje
jemné linie a tmavé
kruhy pod očima.

s-he colour & style
Perfect Nude
rtěnka
5 g, více odstínů

6990
DLOUHODOBÁCENA

od 28.12.2017 69,90Kč

Kč

trend IT UP
Bright Eyes Duo
rozjasňovač na oči
5,55 g

6990
DLOUHODOBÁCENA

od 21.03.2017 69,90Kč

Kč

Dodá rtům
sametovou hebkost,
zvýrazní jejich
přirozený vzhled.přirozený vzhled.

inzerce

Mamataxi opět v akci. Před
školami zase nastanou zácpy

Začíná „hybridní“ školní vzdělávání. Něco bude postaru, něco ponovu
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Protest proti týrání zvířat na jatkách
Zhruba dvě desítky aktivistů včera blokovaly jatka v Mirovicích na Písecku. Ráno si sedli
do vchodu a vzájemně se připoutali řetězem. Policie vchod uvolnila zhruba po třech hodi-
nách. Aktivisté chtěli upozornit na nevhodné životní podmínky zvířat ve velkochovech
a násilné usmrcování hospodářských zvířat. Případ se bude řešit jako přestupek. Koncern
Agrofert, jemuž jatka v Mirovicích patří, se ohradil proti tomu, že by týral zvířata. ČTK

Staronový šéf STAN chce vyhrát volby
Se ziskem kolem 95 procent hlasů obhájili na včerejším republikovém sněmu Starostů
a nezávislých (STAN) svou funkci předseda hnutí Vít Rakušan i jeho první místopředseda
Jan Farský. Rakušan ve svém hlavním projevu řekl, že koaliční spolupráce STAN s Piráty
funguje, projekt má podle něj Česku vrátit budoucnost. Varoval před poraženeckou nála-
dou, kterou by mohl způsobit propad koalice z prvního místa průzkumů. Nálada v hnutí
podle něj nemůže být formulována průzkumy veřejného mínění. „Šli jsme do tohoto spo-
lečného koaličního projektu proto, abychom změnili ČR. Na tom se nic nezměnilo a ne-
může na tom nic změnit průzkum,“ poznamenal. Volby považuje za klíčové a chce je vy-
hrát. „Nemůžeme si dovolit další čtyři roky, kdy tu budou vládnout populisté, kdy se vlá-
da bude opírat o komunisty. Nemůžeme dopustit, aby ta vládní sestava byla ještě horší,
obludnější,“ řekl. Vyzval koalici Spolu, aby po volbách postupovala společně s Piráty
a Starosty. „Veřejnost to čeká,“ míní. ČTK

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

Anna Strnadová
... stačilo jen říct Jáchymov

Podle skutečného příběhu
Miroslava Hampla

Proti ubytovnám
pro chudé
Ministryně práce Jana Ma-
láčová navrhuje jako rych-
lé řešení po zrušení tak-
zvaných bezdoplatkových
zón vyvlastnění soukro-
mých ubytoven pro chu-
dé, kteří toto bydlení platí
z dávek, státem. Reagova-

la tak na rozhodnutí Ústav-
ního soudu, který zrušil
část zákona o pomoci
v hmotné nouzi. Podle
sporných paragrafů moh-
ly radnice zřizovat zóny,
kde noví žadatelé nedosta-
li doplatek na bydlení. Pře-
souvali se pak jinam. Po-
dle expertů na sociální
problematiku by situaci
řešilo sociální bydlení.

Památky otevřeny
Ve středních Čechách bu-
dou během Dnů evropské-
ho dědictví mimořádné
komentované prohlídky
památek, výstav i speciál-
ní akce. Dny evropského
dědictví se konají po celé
ČR od 10. do 19. září. V tu-
zemsku má akce tradici
od roku 1991. ČTK

Za plzeňské si při-
platíme. Přidají se
i další pivovary?

Plzeňský Prazdroj zdraží od
října pivo v průměru o tři pro-
centa. Dotkne se to většiny
produktů, v průměru jde o 46
haléřů na půllitr. Poprvé po
třech letech se změny týkají
také čepovaných piv. Infor-
maci potvrdil Zdeněk Kovář,
mluvčí největšího českého pi-
vovaru. Jeho zdražení vminu-
lých letech kopírovala větši-
na větších českých pivovarů.
Pivovary Staropramen už

zdražily v červenci. Svou pro-
dukci nejspíš zdraží také Pivo-
var Ferdinand v Benešově
nebo pivovar Primátor. Další
velká skupina, Heineken, do
které patří například značky
Krušovice, Starobrno, Zlato-
pramen nebo Hostan, se k vý-
voji cen příliš vyjadřovat ne-
chtěla. „V současné chvíli při-
pravujeme plány a strategii
na rok 2022, nemůžeme pro-
to toto zatím blíže komento-
vat,“ řekla mluvčí Dita Vašíč-

ková. Analýzy dokončuje
také humpolecký pivovar Ber-
nard. Firma připravuje změ-
nu ceny u sudového piva,
u kterého se cena nezměnila
tři roky. Jak se cena změní
a od kdy budou nové ceny pla-
tit, se bude rozhodovat příští
týden, sdělil mluvčí pivovaru
Radek Tulis. „Úpravy cen
piva jsou s ohledem na zvyšu-
jící se vstupy nevyhnutelné,
zdražení významného nadná-
rodního koncernu to potvrzu-
je,“ dodal. Některé pivovary
slibují, že ceny zatím zvyšo-
vat nebudou. „Pivovar Budě-
jovický Budvar do konce le-
tošního roku zdražovat nebu-
de.“ uvedla PR manažerka pi-
vovaru Markéta Ježková. „Pi-
vovar Svijany, který je největ-
ším pivovarem v Libereckém
kraji, se zatím zdražovat ne-
chystá,“ sdělil mluvčí Luboš
Spálovský.
Naposledy Prazdroj zdražo-

val loni v říjnu některá bale-
ná piva v průměru o 3,6 pro-
centa. Pivovary se během rok
trvající pandemie koronavi-
ru silně potýkaly s omezení-
mi provozu hospod a restau-
rací. ČTK

Krátce

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Od října je
pivo dražší
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Vyšetřování dopl-
ní nová zjištění.
Policii se přihlásil
bývalý manažer,
který jí neřekl
úplnou pravdu.

Dozorující státní zástupce Ja-
roslav Šaroch vrátil případ
50milionové dotace na stavbu
farmyČapí hnízdo policii k do-
plnění vyšetřování. Důvodem
jsou podle mluvčího pražské-
ho městského státního zastu-
pitelství Aleše Cimbaly nové
informace, které se objevily
poté, co policie v květnu
ukončila vyšetřování. Podle
něj budou doplněny zejména
výslechy svědků. Lhůtu pro
zajištění důkazů stanovil Ša-
roch do poloviny září. „Státní
zástupce i v průběhu zpraco-
vání věci vyhodnocoval veške-
rá nová zjištění, která vyplý-

vala jak z podání obhajoby,
tak z informací, které se obje-
vily ve veřejných sdělovacích
prostředcích, a dospěl k závě-
ru, že některé informace mo-
hou být pro další postup ve
věci relevantní a je namístě
se jimi blíže zabývat,“ uvedl
Cimbala.

Server SeznamZprávy v čer-
venci přinesl informaci o býva-
lémmanažerovi a členovi širší-
ho vedení farmy Čapí hnízdo,
který se podle webu přihlásil
žalobcům s tím, že u výslechů
v letech 2017 a 2018 neřekl vy-
šetřovatelům úplnou pravdu
a chce svou výpověď doplnit.
Minulý týden pak Seznam
Zprávy mimo jiné uvedly, že
v kauze Čapí hnízdo by chtěl
vypovídat i premiérův syn An-
drej Babišmladší. Tohomá po-
licie v září vyslechnout v sou-
vislosti s jeho údajným zavle-
čením na Krym. Další důkazy
v průběhu a po skončení vyšet-
řování navrhovali podlemédií
i obhájci obviněných. ČTK

Spis se vrátí na stejné oddělení hospodářské kriminality, které na kauze již pracovalo

ZVE VÁS AUTOCENTRUMDOJÁČEK, KOLBENOVA 809/31, PRAHA,WWW.DOJACEK.CZ.

PŘIJĎTE SI VYZKOUŠET NOVÝ CITROËN C4 V ELEKTRICKÉ, BENZÍNOVÉ NEBO DIESELOVÉ VERZI!
OTESTUJTE I DALŠÍ POHODLNÉ VOZY CITROËN SE SPALOVACÍM,

ELEKTRICKÝM ČI PLUG-IN HYBRIDNÍMMOTOREM.

SOBOTA 4. ZÁŘÍ, OC GLOBUS PRAHA ČAKOVICE
REZERVUJTE SI SVOU JÍZDU NAWWW.DOJACEK.CZ

V kauze je stíhán premiér An-
drej Babiš a jeho někdejší po-
radkyně Jana Nagyová (dříve
Mayerová), oba vinu odmítají.

● Policie ukončila vyšetřování
případu dotace na konci květ-
na, Babiše i Nagyovou navrhla
obžalovat. Šaroch měl dle po-
kynů pražského vrchního stát-
ního zastupitelství, které ve
věci vykonává dohled, rozhod-
nout o návrhu do včerejška.

● V polovině srpna pražská vrch-
ní státní zástupkyně Lenka Bra-
dáčová uvedla, že podle jejího
názoru zřejmě nebude možné
lhůtu dodržet, mimo jiné právě
kvůli novým skutečnostem
v případu. Nyní bude vyšetřová-
ní kauzy pokračovat. Podle
mluvčí pražských policistů Evy
Kropáčové se spis vrátí na stej-
né oddělení hospodářské krimi-
nality, které na kauze pracova-

lo dříve. Hlavní vyšetřovatel
kauzy Pavel Nevtípil na konci
května odešel od policie. „Změ-
na vyšetřovatele nemá na další
práci žádný vliv,“ uvedla.

● Farma Čapí hnízdo původně
patřila Babišovu holdingu
Agrofert. V prosinci 2007 se
přeměnila na akciovou společ-
nost s akciemi na majitele
a později získala evropskou
dotaci v programu pro malé
a střední podniky, na kterou
by jako součást Agrofertu ne-
měla nárok. Akcie vlastnily Ba-
bišovy děti a partnerka. Společ-
nost se po několika letech pod
Agrofert vrátila. Babiš holding
v roce 2017 vložil do svěřen-
ských fondů. Premiér dlouho-
době tvrdí, že je kauza účelo-
vá a uměle vykonstruovaná.

● Vyšetřovatelé oba obviněné
viní z poškození finančních zá-

jmů EU a z dotačního podvo-
du. Původně policisté v kauze
obvinili více lidí včetně členů
Babišovy rodiny a tehdejšího
místopředsedy ANO Jaroslava
Faltýnka. Stíhání Faltýnka
a dalších tří lidí zrušil Šaroch
v květnu 2018. Předloni zasta-
vil stíhání všech zbylých obvi-
něných včetně Babiše, přesto-
že policie, stejně jako letos
v květnu, navrhovala podání
obžaloby. Bývalý nejvyšší stát-
ní zástupce Pavel Zeman v pro-
sinci 2019 po přezkumu obno-
vil stíhání Babiše a Nagyové,
podle něj bylo řízení v jejich
případě zastaveno nezákonně
a předčasně. Zároveň potvrdil,
že stíhání Babišových blízkých
definitivně skončilo. Zeman
v polovině letošního května
oznámil svou rezignaci. Nejvyš-
ší státní zastupitelství nyní
vede Zemanův bývalý první
náměstek Igor Stříž.

inzerce

Výslechy svědků. Kauza Čapí
hnízdo se vrací detektivům



klima vPraze

O extrémních výkyvech počasí,
suchu, povodních, ale i tornádu
a spojitosti s klimatickou změnou
jsme si povídali sMarkem
Riederem, ředitelem Českého
hydrometeorologického ústavu
a předsedou představenstva akciové
společnosti Úpravna vody Želivka.

jít příkladem a být uhlíkově
neutrální už od roku 2025.

Co konkrétně plánujete?
Brzy budeme spouštět první
dvě turbíny na vodovodním
přivaděči z Hulic. Na konci
štolového přivaděče, kterýmá
značné převýšení, tak vznikne
malá vodní elektrárna. Jde
o poměrně unikátní projekt,
a to nejen v Česku.
V úpravně budujeme také

kogenerační jednotku na
bázi zemního plynu. V pří-
padě blackoutu v Praze nám
jednotka pomůže zajistit
dodávku pitné vody v obje-
mu dvou kubíků za vteřinu.
V běžném provozu pak po-
kryje velkou část energie pro
provoz úpravny vody. Zemní
plyn sice není uhlíkově zcela
neutrální, ale z hlediska uhlí-
kové stopy přece jen vychází
lépe než jiné zdroje.

Třetím zdrojem energie
bude fotovoltaická elektrár-
na. Máme k dispozici víc než
60 tisíc metrů čtverečních
střech, na které je možné fo-
tovoltaické panely umístit.
S touto investicí by nám měl
pomoci Modernizační fond,
který podporuje výstavbu fo-
tovoltaiky na střechách veřej-
ných či obecně prospěšných
budov.
Panely jsme schopni umís-

tit dokonce i na vodu. V pro-
cesu je studie proveditelnosti
instalace na hladině odkalo-
vací nádrže Rýznburk. Nejde
o klasickou vodní nádrž, kde
bych panely nerad viděl, ale
o specifickou nádrž s využi-
telnou plochou 40 tisíc metrů
čtverečních.

Podobné závazky si dávají
i soukromé společnosti. Na-
příklad Veolia ekologizuje

své provozy a chce odejít od
uhlí do roku 2030…
Je skvělé, když si veřejné spo-
lečnosti i komerční firmy dá-
vají ambiciózní cíle, vyšší, než
jim ukládá stát. Má to určitě
své výsledky. Za poslední rok
nebyla v ČR vyhlášena žádná
nebezpečná smogová situace,
což svědčí o zlepšení kvality
ovzduší, které v posledních
letech pozorujeme. Konkrét-
ně na Ostravsku se nemusela
za poslední rok a půl vyhlašo-
vat žádná opatření cílená na
obyvatelstvo a jeho ochranu.
Ovzduší se obecně zlepši-
lo, zhoršuje ho jen případná
nepříznivá meteorologická
situace a bohužel také emise
z průmyslové části Polska.

Jaký to má ale smysl z globál-
ního hlediska? Evropa není
zdaleka největším znečišťo-
vatelem.

Rieder: Ekologizacemá smysl,
výsledky to potvrzují

Vmédiích se hodně píše o ex-
trémních výkyvech počasí –
tornádu, suchu, povodních.
Zaznamenali jste objektivně
vyšší výskyt těchto jevů?
Nezaznamenali… Poslední
písemně zmiňované srov-
natelně velké tornádo bylo
zaznamenáno v Kosmově
kronice a to letošní udeřilo
po 900 letech. V souvislosti
s klimatickou změnou sice
předpokládáme, že k častěj-
šímu výskytu extrémů bude
docházet, ale neznamená to,
že bychom měli tornáda kaž-
dý rok. Mnohem častěji nás
však mohou potrápit období
sucha, přívalové deště a po-
vodně.

Chováme se jinak než naši
předci? Umíme se připravit
na extrémy v počasí?
Dříve měli lidé v sobě daleko
více pokory vůči bohu či pří-
rodě. Když se usadili v Pola-
bí, obdělávali úrodnou půdu
a byli smířeni s tím, že se
budou muset vypořádat se
záplavami.
Dnes lidé očekávají, že bu-

dou před vším ochráněni, že
je stát ochrání. Neuvědomu-
jí si, že každý se musí v prvé
řadě ochránit sám. Je skoro
neuvěřitelné, že se lidé v bou-
ři nesnaží dostat do bezpečí,
ale hledají místo, kde mohou
řádění živlů co nejlépe na-
točit na mobil. To je bohužel
nedávná zkušenost z jihový-
chodníMoravy, kterou postih-
lo ničivé tornádo.

Je možné klimatické změny
omezit, aby extrémů nepři-
bývalo?
Samozřejmě se musíme sna-
žit realizovat všechna opatře-
ní, aby se průběh klimatické
změny udržel v rozumných
mezích.
Kde tyto meze leží, to je

na klimatolozích a dalších
odbornících. Lidstvo by asi
zvládlo zvýšení průměrné
teploty o 2,5 stupně, ale vyšší
hodnoty už by byly neúnosné.

Jak tomu zabránit?
Důležité je dbát na snižová-
ní emisí skleníkových plynů,
uhlíkovou neutralitu a vše,
co k ní může vést. K dispozici
máme dotační nástroje a dal-
ší finanční podpory, aby bylo
možné projevy klimatické
změny na hospodaření v zemi
a na náš život minimalizovat.
K tomu je třeba zajistit nej-

různější adaptační opatření
počínaje zpomalením odtoku
vody z krajiny, což má klad-
ný vliv jak v případě sucha,
tak povodní. Další opatření
se musejí týkat hospodaře-
ní s vodou obecně a samo-
zřejmě také hospodaření na
zemědělské a lesnické půdě.
Vždyť například kůrovcová ka-
lamita je zřejmě důsledkem
klimatických změn a nevhod-
ným hospodařením na lesnic-
ké půdě.

Má smysl začít u sebe? Nebo
je to spíše o aktivitách státu
a velkých firem?
Podle mého názoru záleží
na každém z nás, na každé
rodině, skupině lidí. Pozitiv-
ní příklad vidíme na třídění
odpadu. Začalo to jednotlivci
a pak se ochota třídit rozšířila
postupně po celé společnosti.
Skvělé je, když lidé spontán-
ně mění své návyky, aby byly
v souladu s udržitelným způ-
sobem života, a ne vynuceně.
Pokud jde ofirmy, takmohu

zmínit Úpravnu vody Želivka,
kde působím. Naším cílem je

Dříve měli lidé
v sobě daleko více
pokory vůči bohu
či přírodě. Když se
usadili v Polabí,
obdělávali úrodnou
půdu a byli smířeni
s tím, že se budou
muset vypořádat se
záplavami.

Citát

M. Rieder, ředitel Českého hydrometeorologického ústavu a předseda představenstva Úpravny vody Želivka, a. s.



Dáváme příklad, který budou
muset následovat i další země
včetně největších znečišťo-
vatelů, jako je Čína či Indie.
Může se totiž stát, že když se
nebudou chovat zodpovědně,
veřejné mínění se obrátí proti
nim. Už dnes někteří zákazní-
ci preferují zboží, které je vy-
robeno udržitelně. Tento typ
společenské poptávky může
být do budoucna mnohem
širší a mohl by významně po-
moci.

Jak důležité je šetrné hospo-
daření s vodou? Například
snižování ztrát ve vodovodní
síti?
Podle mého názoru minimali-
zace jakýchkoli ztrát je velmi
důležitá. Dalším krokem by
pak mohlo být snížení vodní
stopy při samotné výrobě pit-
né vody. Vlastně už to všichni
známe – obrázky s výpočty,
kolik tisíc litrů vody se na ten
který výrobek spotřebuje. Už
i pivovary dnes soutěží v tom,
jaká je vodní stopa při výrobě

jejich piva. A brzy nastane
doba, kdy se to bude vyčíslo-
vat i u jednotlivých vodáren-
ských zdrojů. Veřejnost se tak
bude mít možnost dozvědět,
kolik surové vody je potřeba
na výrobu jednoho litru pitné
vody.

Hodně se mluví také o tom,
jaký vliv na klima má péče
o krajinu, zatravňování, bu-
dování či uchovávání nových
vodních prvků včetně mokřa-
dů. V Praze jsou v tomto ohle-
du aktivní například Pražské

vodovody a kanalizace. Má to
podle vašeho názoru smysl?
Je to o společenské odpověd-
nosti jednotlivých firem, které
jsou inspirací pro další firmy
i jednotlivce. Vlastně je to po-
dobné jako u třídění odpadu.
Jedna igelitka, kterou vytřídím
do žlutého kontejneru, tomu
sama příliš nepomůže, ale
když to pak stejně dělají i moji
sousedé a všichni ostatní, tak
to už efekt má. Proto jsou tyto
projekty velmi důležité.
Vrátím se k již citované

Želivce… Obce v povodí vodá-
renské nádržemají stanovené
limity na vypouštění fosforu
z čistíren odpadních vod. Žá-
doucí samozřejmě je, aby jej
bylo vypouštěno co nejmé-
ně. Proto jsme se na Želivce
rozhodli podporovat pořízení
moderního dávkovacího zaří-
zení, případně dávkovat více
srážedla na fosfor. Asi patnác-
ti těmto čistírnám přispíváme
na to, že vypouštějí výrazně
nižší množství fosforu, než
jim umožňuje limit. Díky

Ovzduší se obecně
zlepšilo, zhoršuje
ho jen případná
nepříznivá
meteorologická
situace a bohužel také
emise z průmyslové
části Polska.

Citát

PVK PODPORUJÍ BIODIVERZITU

ZELENÉ STŘECHY A LOUKY

• PVK spolupracují s Českým
svazem ochránců přírody
na obnově přirozených
lučních porostů. Příkladem
může být „střešní biotop“
na vodojemu na Floře.
Travní porost, dodatečně
osetý lučním osivem ze
zvláště chráněných území
Prahy, pravidelně vykvétá
desítkami druhů rostlin.
Další areály, na nichž pro-
běhl výsev květnaté louky,
byl vodojem Ovčín, Prosek,
Modřany Sever II, na Zele-
né Lišce a Kvestorská.

HMYZÍ DOMEČKY, BUDKY
PRO PTÁKY, LOGGERY

• V minulých letech PVK
instalovaly na více než

20 místech hmyzí do-
mečky, budky pro ptáky
a loggery, což jsou útočiště
především pro hmyz, který
se vyvíjí v dutinách stromů
nebo odumřelém dřevě.

VČELY
• Od června mají PVK tři

nová včelstva. Celkem je
tak v areálech už 26 úlů!
Kvetoucí louky na vodoje-
mech poskytnou dostatek
nektaru i pylu; a protože
biotop na Floře nabízí
i jezírko, nemusejí mít
okolní obyvatelé strach, že
by včely hledaly vodu na
jejich zahradách či balko-
nech. Med z pražských vo-
dojemů si můžete koupit
na místních farmářských
trzích.

PVK rozvíjejí projekt biodiverzity společně s Pražskou
vodohospodářskou společností a hl. městem Prahou.
Vodohospodářská zařízení v Praze totiž představují
téměř jeden milion čtverečních metrů zelených ploch
rozesetých po celémměstě.

Na loukách ve vodárenských areálech kvetou kopretiny i třezalka.

Areály PVK si oblíbily včely i vážky.

tomu se do nádrže dostává
čistší voda, což nám snižuje
náklady na její úpravu. Má to
samozřejmě hlavně lokální
efekt, ale pokud by se inspiro-
vali i ostatní, mohla by změna
být už významná.

A na závěr… Co byste poradil
lidem, kteří se chtějí chovat
udržitelně?
Velmi by pomohlo, pokud
bychom při svých nákupech

upřednostňovali výrobky vy-
produkované udržitelným
způsobem. Už dnes si lidé vší-
mají, co je napsané na ener-
getických štítcích, či preferují
výrobky označené jako lokál-
ní. Dovedu si představit, že by
existoval štítek s vyčíslením
vlivu na klimatickou změnu,
který by usnadnil lidem orien-
taci a podporoval společnos-
ti, které vyrábějí své výrobky
udržitelně.

INZERCE
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Tálibán se
prohlásil za vítěze
války proti zahra-
ničním silám
v Afghánistánu.

„Blahopřejeme Afghánistá-
nu. Toto vítězství patří nám
všem,“ uvedl včera na kábul-
ském letišti mluvčí Tálibánu
Zabiulláh Mudžáhid.
Z Afghánistánu v noci na

úterý odletěli po bezmála dva-
ceti letech poslední američtí
vojáci.
Od včerejška Tálibán plně

kontroluje i „ztichlé“meziná-
rodní letiště v hlavnímměstě
Kábulu. Vozidla s bojovníky
Tálibánu se projížděla po ran-
veji v severní, vojenské části
letiště Hamída Karzaie, pěšky
se zde prošli také někteří vůd-
ci hnutí. Po zuby ozbrojení tá-
libánci už před včerejším
úsvitem kontrolovali také
hangáry.
Armáda USA před svým od-

chodem z Afghánistánu vyřa-

dila na kábulském letišti
z provozu letadla, obrněné
vozy a systém raketové obra-
ny. „Tato letadla už nikdy ne-
budou létat,“ řekl generál
Kenneth McKenzie.
Válka v Afghánistánu stála

americkou vládu více než dva

biliony dolarů, 43,3 bilionu
korun. Podle odhadů agentu-
ry AP další dva biliony dolarů
poputují na péči o válečné ve-
terány.
V Afghánistánu přišlo o ži-

vot nejméně 2465 americ-
kých vojáků. ČTK

Řím přitvrzuje
Itálie ode dneška zpřísňu-
je protiepidemická pravi-
dla a bude vyžadovat covi-
dové certifikáty od všech
cestujících v dálkové ve-
řejné dopravě. Doklad
o očkování, prodělání ko-
ronaviru či čerstvém nega-
tivním testu budou muset
předkládat pasažéři ve

vnitrostátní letecké dopra-
vě, v dálkových železnič-
ních a autobusových spo-
jích i na trajektech.

Další zpřísnění
Kvůli šíření koronavirové
infekce budou od příštího
týdne už ve 23 ze 79 slo-
venských okresů platit
přísnější omezení. V sou-

časnosti je v tomto reži-
mu zařazeno 14 okresů.

Vydán nebude
Švýcarsko odmítlo vydat
Moskvě ruského podnika-
tele Vladislava Kljušina,
který ve Spojených stá-
tech čelí obvinění z účasti
na takzvaném insider tra-
dingu, tedy zneužití dů-

věrných informací v ob-
chodním styku.

Berlín motivuje
neočkované
Na večírku, na parkoviš-
tích před obchodními
domy nebo třeba ve vlaku
městské železnice S-Bahn
nabízí Berlín očkování

proti nemoci covid-19. Ně-
mecká metropole se tak
ještě před nástupem pod-
zimu snaží co nejvíce zvý-
šit proočkovanost svých
obyvatel (zhruba 3,6 milio-
nu). Prozatím je plně oč-
kováno 60,1 procenta po-
pulace. Na Berlíňany se
proto v posledních dnech
písemně obrací i starosta
města Michael Müller. ČTK

Válka v Afghánistánu se rozho-
řela v říjnu 2001, kdy USA
a Británie zahájily operaci
Trvalá svoboda. Šlo o reakci
na zářijové útoky na New York
aWashington spáchané organi-
zací al-Káida, která měla zá-
kladnu v Afghánistánu. Vláda
radikálního hnutí Tálibánu byla
svržena v listopadu 2001. Vyčer-
pávající válka, jež před pár dny
skončila, dala vzpomenout na
další americké intervence.

● Osm let a devět měsíců, tak
dlouho trvala válka v Iráku.
V březnu 2003 začala americ-
ko-britská operace Irácká svo-
boda, která vedla ke svržení
režimu autoritářského prezi-
denta Saddáma Husajna. Inter-

vence v Iráku skončila 15. pro-
since 2011 odchodem posled-
ních amerických vojáků ze
země. V Iráku zahynulo
4487 amerických vojáků.

● Takzvaný tonkinský incident
v srpnu 1964 zahájil válku ve
Vietnamu, ve které se angažo-
valo až na půl milionu americ-
kých vojáků. V roce 1973 po-
depsali zástupci USA, severo-
vietnamští a proameričtí jiho-
vietnamští politici v Paříži do-
hodu o ukončení války a poté
došlo k sjednocení Vietnamu.
Poslední americké bojové jed-
notky opustily Vietnam kon-
cem března 1973. Válka skon-
čila v roce 1975. Ve Vietnamu
padlo 58 220 Američanů.

Barry Gibb slaví 75 let
Co by byla slavná Horečka sobotní noci z roku 1977 bez
songů kapely Bee Gees? How deep is your love, More
than a woman, Night fever, to je krátký výčet hitů, které
spolu se svými mladšími bratry-dvojčaty Mauricem
a Robinem vyzpíval dnešní oslavenec Barry Gibb. Tři
bratři měli ještě čtvrtého, o deset let mladšího sourozen-
ce, předčasně zesnulého Andyho. Gibbové, z nichž žije již
jen Barry, jsou rodáky z britského ostrůvku Man. Obývá
jej necelých 90 tisíc obyvatel, jedním z nich je i slavný
silniční cyklista Mark Cavendish. HAL

Dvě dekády, které
spolykaly biliony

Bratislava včera z důvodu ex-
pirace dovezených dávek vak-
cíny Sputnik V skončila s oč-
kováním tohoto ruského pre-
parátu, jenž je omezen pro
zájemce ve věku 18 až 60 let.

Slovensko na začátku břez-
na dovezlo 200 tisíc dávek
Sputniku V. Další zásilky
země nepřevzala, byť smlou-
va původně počítala s dodá-
ním až dvou milionů dávek.
Z první zásilky pak Sloven-

sko podle dřívějšího oznáme-
ní ministerstva zdravotnictví
prodalo Rusku zpět až 160 ti-
síc dávek.
Na Slovensku dovoz Sputni-

ku V, který dosud nebyl

schválen Evropskou agentu-
rou pro léčivé přípravky
(EMA), prosazoval zejména
expremiér Igor Matovič.
Nynější slovenský ministr

zdravotnictví Vladimír Len-
gvarský je zastáncem očková-
ní vakcínami, které byly
registrovány na základě dopo-
ručení EMA.
Na Slovensku mají ukonče-

né očkování dosud dvě pěti-
ny obyvatel, průměr za celou
EU činí zhruba 57 procent.
Zvýšit zájem obyvatel Sloven-
ska o očkování zatím nepo-
mohla ani loterie o finanční
ceny, již prosadil Matovič už
jako ministr financí. ČTK

Krátce

Před Afghánistánem byl Irák a Vietnam

Sputnik. Na Slovensku
definitivně skončil

inzerce
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Bavlněné nákupní
tašky se staly
ekologickým
symbolem.

„V New Yorku je nyní trendy
nosit bavlněné tašky z míst-
ních lahůdkářství, obchodů
nebo oblíbených steakových
restaurací,“ uvedla pro List
New York Times designérka
Rachel Comeyová. Jde ale
o krok správným ekologic-
kým směrem? Ne tak docela,
podotýkají New York Times.
Ukazuje se totiž, že dobře
myšlené přijetí bavlněných
tašek ve skutečnosti vytvoři-
lo nový problém.
Reportéři listu vypočetli,

že biobavlněnou tašku by
bylo potřeba použít 20tisíc-
krát, aby vynahradila celkový
dopad na svou výrobu. Jinými
slovy, tašku by bylo nezbytné
používat 54 let. Noviny se při

svých kalkulacích odvolávají
na studii dánského minister-
stva životního prostředí.
„Bavlna je nesmírně nároč-

ná na spotřebu vody,“ vysvět-
luje Travis Wagner, profesor
ekologie Univerzity v Maine.
A dodává, že výroba bavlny je
také spojená s nucenou prací
v ujgurské provincii oblasti
Sin-ťiang. Ta produkuje
20 procent světové bavlny
a dodává ji většině světových
západních značek.
Jsou tu i další zádrhely. Jen

zhruba 15 procent ze 30 mi-

lionů tun bavlny, které se kaž-
doročně vyrobí, najde cestu
do textilního odpadu.
Navíc i v případě, že taška

skončí v zařízení zpracováva-
jícím textilní odpad, ve větši-
ně případů je k natištění loga
použitá látka na bázi PVC –
a ta není recyklovatelná. „Je
extrémně náročné tato loga
chemicky rozpustit,“ řekl
Christopher Stanev, spolu-
zakladatel firmy Evrnu v Se-
attlu, která se specializuje na
recyklování textilu. Nemluvě
o tom, že pak vyvstává otáz-
ka, jestli přeměnit staré
oděvy na nové, což spotřebu-
je skoro stejně energie jako
výroba zbrusu nových.
„Dilema bavlněných ná-

kupních tašek je opravdu
dobrým příkladem toho,
když se lidé snaží dělat pozi-
tivní rozhodnutí a volby, aniž
by chápali celkový obraz,“
uzavřela Laura Balmondová,
manažerka kampaně Nechte
módu kolovat. HAL a ČTK

Taška z bavlny ČTK

Všechno nejlepší, Paulo
Kocháte se pandou Meng Huan, kterou v berlínské zoo
zásadně oslovují jménem Paula. Včerejší oslava druhých
narozenin roztomilé samičky měla jedinou kaňku. Paulin
bratr Meng Siang, přezdívaný Piet, se odmítl oslavy zú-
častnit. Podle ošetřovatelů žárlil na svou mladší sestru. AP

Přírodu nešetří
a také ničí životy

dnes
2015

JEN SILNÍ PŘEŽIJÍ
inzerce
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Batolata rozjíždějí
velké spiknutí.
Pokračování oblíbe-
ného animáku do
kin vstoupí zítra.

Pamatujete si na přechytralé
mimino v obleku a jeho star-
šího bráchu Tima? S komedií
Mimi šéf před pár lety „zbou-
rali“ kina a teď se pustí do dal-
ší akce. Oba bráchové sice
v mezidobí trochu dospěli,
ale do obleku se nasoukala
Timova dcera Tina, která je,
batolecímu věku navzdory,
fakt ostrá holka.
Když se na konci Mimi šéfa

bráchové Tim a Ted konečně
skamarádili, zdálo se, že jim
to vydrží napořád. V pokračo-
vání s podtitulem Rodinný
podnik jsou oba dospělí a to-
tálně odcizení. Zatímco Ted
je ponořený v byznysu a vydě-
lává bambiliony, Tim je spo-
kojený otec dvou holek, nada-
né teenagerky Tabithy a roz-
tomilého batolete Tiny.
Tabitha, která chodí do ško-

ly pro nadané děti, má za nej-
větší vzor strejdu Teda, což
jejího otce trochu rozčiluje,
protože s bráchou fakt vůbec
nevychází. To ovšem ještě ne-
tuší, jaké nečekané společné
stmelovací dobrodružství je
čeká.

Za všechnomůže Tina, kte-
rá je ve skutečnosti tajnou
agentkou organizace Baby
Corp amá za úkol odhalit vel-
ké spiknutí spojené se sestři-
nou školou a jejím podivným
ředitelem. A i když je Tina
hodně šikovná, ví, že bez po-
moci se neobejde.
Po ruce má tatínka, strejdu

a sci-fi vychytávku, která umí
dočasně z dospělého udělat
malé dítě. A tak se chlapi pro-
mění v chlapce a vydají se do
akce, při které k sobě znovu
najdou cestu, a kromě toho,
jen takmimochodem, zachrá-
ní svět, tak jak homáme rádi.
Podle scenáristy Michaela

McCullerse zůstává srdcem

příběhu komplikovaný vztah
dvou bratrů. „Je to zábavný
a místy praštěný film, který
vás ale zasáhne i emocionál-
ně. Sourozenci si často prová-
dějí spoustu ošklivých věcí,
které nutně vedou ke konflik-
tům a situacím plných situač-
ního humoru, ale nakonec
stejně dojdou k tomu, že si
ubližují z lásky,“ říká k příbě-
hu scenárista snímku McCul-
lers.
Rodinný podnik podobně

zpracovává i neméně kompli-
kovaný vztah mezi otci a do-
spívajícími dcerami, o to pi-
kantnější, že táta bude na
chvíli mladší než jeho puber-
tální dítě. MET

Mimi šéf je opět na scéně. CINEMART

ORDINACE
V RŮ�OVÉ
ZAHRADĚ 2
od 2. září

VOYO.CZ

Nabité Divadlo
Přes 60 představení a do-
provodných akcí nabídne
letošní ročník Mezinárod-
ního festivalu Divadlo,
který proběhne od 15. do
23. září v Plzni. Přijedou
soubory z Belgie, Francie,
Itálie, Litvy, Polska, Slo-
venska a Česka. Více na
www.festivaldivadlo.cz.

Zpěvomat putuje
Akce Zpěvomat, při níž
skupiny zpěváků pod ve-
dením lektorů zpívají na
přání v ulicích a na ná-
městích Prahy, se odehra-
je v pondělí 13. září.
Osmý ročník ale zavítá
i do jiných měst. Už
8. září do Tábora nebo
25. září do Nymburka. MET

Cyrano bude také rapovat
Diváky Švandova divadla potěší 18. září premiéra Cyrana
z Bergeracu. „Adaptace opouští alexandrin a k současné-
mu divákovi promlouvá vášnivou poezií dnešní doby, kte-
rá si nebere servítky a přechází od rapu přes volný verš
až k jazykovému minimalismu. Ester Žantovskou přelože-
ný text se tak nese v takřka beatboxovém rytmu,“ říká
dramaturg David Košťák. Cyrana ztvární Luboš Veselý,
Roxanu Natálie Řehořová (oba na snímku). MET

inzerce

Mimi šéf zapojí
do akce rodinu

Krátce

ALENA HRBKOVÁ



Byty - poptávka

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665238494

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os.- menší do
14 tis, větší do 19 tis. Potřebu-
jeme: centrum do 30 min., čis-
to, dobrý stav. RK nevolat.
605845088239242

Nemovitosti - poptávka

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů. Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.231628

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 239016

Starožitnosti

• Sbírám, koupím, zaplatím -
staré sklo, nábytek, porcelán,
hračky, mince, bankovky, od-
znaky, šperky, bižu, sochy,
ván. ozdoby, obrazy atd.
T. 732691777238988

• Koupímobrazy českých a za-
hraničních malířů - krajinky,
portréty atd. a jiné starožitnos-
ti. Kontakt: e-mail:
manvel4@seznam.cz,
tel. 721235964239238

Nemovitosti - nabídka

Ostatní
• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj.
T. 603478873238615

Pronájmy - poptávka
• Mladý lékař nekuřák hledá
pronájem nebo koupi bytu v
Praze. Tel. 777749085 238519

Cestování - nabídka

Intimní

Knihy a časopisy

Práce - nabídka
• Práce ve skladech a výrobě
promuže i ženy, ubytování, zá-
lohy, mzda od 180 Kč/hod +
bonusy, práce na 2 směny –
8hod (ranní / odpolední). Ná-
borové dny každé úterý v 9,00
a každý čtvrtek ve 13,00 na ad-
rese: Služeb 3056/4, Praha 10
(u metra Depo Hostivař). Těší-
me se na Vás. Lepší Práce, tel:
731420914238220

• STR Praha s.r.o. se sídlem a
provozovnou na Praze 4, při-
jme na HPP obráběče kovů
(fréza, soustruh, bruska) do za-
kázkové strojní výroby. Ná-
stup možný ihned. Tel.:
241483080, paní Paulová.238538

• Obchodní firma se sídlem v
Praze 7 u Libeňského mostu
přijme spolehlivou paní na
úklid 2x v týdnu. Volejte:
225996833238608

• BA přijme zaměstnance.
Prům. výdělek až 25 200
Kč/měs., možný profes. růst,
ubyt. a týdenní zálohy. Čistý
RT. Pohovor lze domluvit na
tel. 702005903. 238696

• KOMWAG přijme závozní-
ky, 1000/den, DPP – výplata
1x týdně, HPP 18-23.000 + 13,
14 plat, strav. paušál, přísp. na
dovolenou aj. Vol. zdarma
800566924238713

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu, chalupu, stavební

pozemek na horách či v dojezdové
vzdálenosti do hor. Krkonoše,

Orlické, Jizerky, Šumava. Může být
i Vysočina. Na stavu nezáleží, spíše

na místě. Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

www.prodejtojinak.cz

605 300 003
KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

VENKOVNÍ, VNITŘNÍ

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Až1 000 000 Kč
za STAROŽITNOSTI
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,
stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PORADÍM
tel.: 603 505 686

„SLOVENSKÉ LÁZNĚBUSEM“
TRENČIANSKÉTEPLICE -HOTEL SLOVAKIA
Termín: 25.9. –02.10. Cena: 11290Kč/os
Zahrnuje: 6x ubytování v hotelu Slovakia, 6x plnou penzi
formou švédských stolů, dopravu, 18 procedur, vstupní

lékařskou prohlídku, delegáta, pojištění CK proti úpadku
Nástupní místa: Kladno, Praha, Příbram, Sedlčany,Tábor,

Pelhřimov, Humpolec, Brno

KONTAKT: CK A.Ša s.r.o. Příbram,
tel. 318 63 99 99 a 603 864 519

po-pá 9.00 – 17.00 hod., www.ckasa.cz

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

Zdraví

ÚČINNÁ METODA NA TVAROVÁNÍ POSTAVY, ODBOURÁNÍ TUKU
A ZPEVNĚNÍ OCHABLÉHO SVALSTVA A KŮŽE.
To vše dokáže v krátké době metoda
Bailine, která je vhodná pro ženy a muže ka-
ždého věku. Právě díky nenáročnosti je me-
toda vhodná i pro starší lidi a ty kteří z ča-
sových důvodů nestíhají návštěvu posilovny
a nebo už na ně cvičení a diety nefungují.
1 terapie = 2,5 hodiny intenzivního trénin-
ku. Za 1 terapii ošetříme ruce, záda, bříško,
bůčky, zadeček, vnější a vnitřní stranu ste-
hen a nad koleny. Metodu Bailine najdete
pouze na jediném místě v Praze v estetic-
kém a hubnoucím centru PrettyWoman and
Man na Andělu. Máme pro vás připravené
výhodné balíčky.

PRO KLIENTY NAD 60 LET JE SLEVA 10 %
www.prettywomanandman.cz
Nádražní 110, Praha 5 - Anděl

Tel.: 257 313 721 nebo 602 935 671

HUBNEME BEZ NÁMAHY
AKCE PLATNÁ DO 30. 09. 2021

Doporučuje Bára Basiková

10 terapií + 1 zdarma 5 500,-
15 terapií + 2 zdarma 6 900,-
20 terapií + 3 zdarma 7 700.-
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Se sluchátky Niceboy HIVE
Pins se nemusíte bát, že by
vám vypadával zvuk při pře-
hrávání hudby nebo že by se
přerušoval telefonní hovor –
s Bluetooth 5.0 máte kvalitní
přenos zaručený.
Ovládání hudby nebo přijí-

mání hovorů je pohodlné, je-
likož ho ovládáte prostými
dotyky přímo na sluchát-
kách. Ta vydrží klidně i pobyt

v dešti a se třemi velikostmi
nástavců padnou do každého
ucha.
Přestože se sluchátka HIVE

Pins vejdou do dlaně, o kvali-
tu zvuku se nemusíte bát –
mají silný a čistý zvuk, vy-
cházející z technologie
MaxxBass a měničů o velikos-
ti 13 mm.
Nechcete uprostřed běhu

zastavovat a lovit v kapse tele-

fon jen proto, abyste přijali
hovor? Se sluchátky HIVE
Pins se jich stačí dotknout
a telefonování může začít.
S certifikací IPX4 sluchátka
navíc odolávají dešti a také
potu.
Sluchátka vydrží hrát až

čtyři hodiny, ale když se roz-
hodnete vzít si s sebou nabité
pouzdro,máte k dispozici cel-
kem osmnáct hodin přehrá-

vání audio obsahu. Jejich na-
bíjení je pak rychlé a pohodl-
né díky kabelu s USB-C konek-
torem.
Pohodlný poslech při kaž-

dé aktivitě a rovněž za každé-
ho počasí? To jsou sluchátka
Niceboy HIVE Pins. Nevá-
hejte a pořiďte si svá nová
sluchátka v internetovém ob-
chodu Mironet.cz za skvě-
lých 768 korun.

Nová generace oblíbených
chytrých hodinek Samsung
Galaxy Watch je konečně
tady. Chytré hodinky Galaxy
Watch 4 se vyznačují jedno-
duchým designem s efekt-
ním kovovým orámováním
Armor Aluminium. Nabízí
špičkový vzhled a funkčnost
pro vaše tréninky a každoden-
ní úkoly. Jako první inteli-
gentní hodinky od společnos-
ti Samsung, které mají ope-
rační systém Wear OS, Gala-
xy Watch 4 nabízí instantní
přístup k vašim oblíbeným

aplikacímpřímo na vašem zá-
pěstí. Získáte bohatý výběr
aplikací, od hudby až po ja-
koukoli aplikaci z rozsáhlé
knihovny zdraví a fitness.

Zvolte si z výběru pásků,
včetně koženého řemínku
Hybrid Leather či sportovní-
ho. Dopřejte svému zápěstí vy-
soce kvalitní materiály, kom-
fort a povrch odolný potu.
Sledujte pokroky na vaší fit-
ness cestě pomocí prvních
inteligentních hodinek Sam-
sung, které umí změřit slože-
ní těla. Zjistěte procento těles-

ného tuku, kosterního sval-
stva či obsah vody v těle. Sen-
zor Samsung BioActive spolu
s nejrychlejším čipem Sam-
sungu přinášejí dosud největ-
ší inovaci Galaxy Watch. Pro-
měňte každý krok s rodinou
a přáteli na zábavu s chytrými
hodinkami Galaxy Watch 4.
Měřte své kroky a soupeřte
s kamarády ve skvělých soutě-
žích v reálném čase.
Nové chytré hodinky Sam-

sung Galaxy Watch 4 zakou-
píte v internetovém obchodu
Mironet.cz od 6490 korun.

Skvělá hudba a Niceboy. Výborné spojení
Nová generace

Niceboy HIVE Pins 2x MIRONET

První zářijový víkend bude
v Metropoli Zličín patřit parkouru
a nejlepším českým parkouristům.
Speciálně pro tuto událost zde vy-
roste největší mobilní hřiště v Čes-
ké republice, na kterém se před-
staví taková jména, jako je Tary,
Paul Sadvár, Lubo Baum, David
Kašpárek nebo Honza Kaňourek
s týmem Zabil.cz. Překážky rozmís-
těné na prostoru 12x8 metrů dělají
z akce doposud největší parkuro-
vou událost v rámci obchodních
center.

Sobotní program začínající ve
13:30 bude patřit čistě parkouru,
v neděli, kromě dalších skvělých
show, si budou moci tuto disciplínu
pod dohledem odborníků vyzkou-
šet zájemci z řad veřejnosti. Celým
víkendovým programem provede
Jan Valenta, několikanásobný mistr
světa ve freestyle BMX, o hudební
doprovod se postará DJ Forest Pine.
Přijďte si užít víkend plný adrena-
linu i jedinečných triků do Metro-
pole Zličín, vstup je zdarma. Více
informací na www.metropole.cz

Sportovní výkony i umění, to je parkour.
Užijte si víkend plný akce, v Metropoli Zličín
na vás budou v sobotu 4. a neděli 5. září
čekat české špičky tohoto streetového oboru,
vstup je zdarma.

Víkend plný akce:
Metropole Zličín hostí
největší parkourovou
show roku

Přichází. Očekávaný hráč
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SOBOTAPÁTEKZÍTRADNES

Počasí

Konečněmám
partnera, který
neodmlouvá

a neskáče do řeči.
PETR KLIMECKÝ

Facebook
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3 – BIČ, IVA

4 – CENA,
CHRUP, UČNI

5 – EFEKT,
ERBEN, ESTER,
KONTA

6 – BĚLOBA,
LIDOOP, STOLEK,
ZNALEC

7 – PŘESKOK

10 – NÁMĚSTÍČKO,
ROMANTIČKA

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.

1 2 3 4 5

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.55 Na krok od nebe
16.55 Cestománie
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Dobrodružství kriminalis-

tiky (12/26)
21.00 Domina
22.45 Hercule Poirot
23.40 Komici na jedničku
00.30 Kolo plné hvězd
01.25 AZ-kvíz
01.50 Banánové rybičky
02.20 Dobré ráno
04.50 Kluci v akci
05.20 Etiketa
05.30 Události v regionech

16.10 Eiffelovy megastavby
17.05 Kopyto
18.35 Pařížský okruh
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Černý tulipán
22.00 Leon
23.50 Letecké katastrofy
00.35 Hra špionů: Příběhy

studené války (1/3)
01.30 Namoll
02.10 Byla svaďba, byla
02.35 Peníze pro dobro
03.00 Brno je město bolesti
03.15 Křesťanský magazín
03.40 Věříte médiím?
04.10 Před půlnocí
04.35 Historie.cs

15.55 Můj přítel Monk VI (8)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.35 Na lovu
18.25 Ulice (4098)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 MasterChef Česko V
21.40 Výměnamanželek XI
22.55 Námořní vyšetřovací

služba: NewOrleans V (5)
23.50 Můj přítel Monk VI (7)
00.50 Můj přítel Monk VI (8)
01.40 Odložené případy IV (5)
02.25 Krok za krokem IV (5)
03.05 Na lovu
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1022)
04.45 Novashopping

15.50 Prostřeno!
16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Krimi zprávy
19.55 SHOWTIME
20.15 1. MISE (2)

Příliš úspěšná praxe. Seriál (ČR)
21.35 Show Jana Krause
22.40 Show Jana Krause
23.55 Ano, šéfe!
01.00 Policie v akci
02.00 Komisař Rex V (13)

Děti na útěku. Krimiseriál
(N/Rak., 2000)

03.05 Jake a Tlusťoch (13)
Když jsi odešel. Krimiseriál
(USA, 1987-1992)

04.05 Policie Hamburk VII (14)

06.00 Ranní fresh
08.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Smartmania
14.35 Óčko trendy
15.00 Tmax street party
16.00 Óčko hity
18.00 #Naóčkujsehudbou
18.15 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
21.45 Užít Česko
22.00 Naked Attraction
22.30 Óčko flirt
1.00 Just one night
1.30 Óčko hity

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Alena Ája Kdolská
Předělala bych
osnovy a chodila

bych až na devátou.

Anketa

Co byste změnili na českém školství?

Vargová Lenka
Určitě bych

omezovala bezduché
biflování.

„Na fotce odbavuje souprava zrychlovačů na lince 17 zastávku
Karlovy lázně,“ uvádí@prague_trams_photographer. Děkujeme
i za tagy #t3 #t3sucs #7144 #zrychlovac #linka15 #retrolinka
#vozovnahloubetin #muzeummhd #legendaryt3 #tramvaje
#tramvajepraha #tramvajevpraze #praguetrams #metrotag.

Petra Desenská
Uvítala bych

prvky
montessori.

@mojemetro

V KARAVANU
Vy, kdo máte rádi francouzské filmové veselohry ze 70. let,
vězte, že jsem jednu nedávno zažil na vlastní kůži. Před můj
dům v Rennes přijela kamarádka Katia ve stařičkém karava-
nu Renault T 1200 a společně jsme vyrazili do pohoří Monts
d’Arrée.
U horské samoty, kde jsem objednal nocleh jen pro sebe,
zastavila Katia těsně před vjezdem do dvora. Na otázku, zda
smí zaparkovat uvnitř, čtyřicátnice karibského vzhledu,
která vyšla z domovních dveří, odpověděla ne; to by mohl
říct každý, že přespí v karavanu, a večer se tajně přesunout
do ubytovny!
Při otáčení uvízla Katia napříč přes úzkou příjezdovou cestu,
s předními koly zabořenými v podmáčené louce. A větve okol-

ního stromořadí se nata-
hovaly k zadní stěně její-
ho vozu.
Z domu vyšel drobný se-
dmdesátník, konstatoval,
že se karavan nemůže po-
hnout dopředu ani doza-
du, někam zmizel a po
chvíli se vrátil s motoro-

vou pilou. „Někdo by řekl, že tu nesmím kácet, všecky ty stro-
my ale patří mně!“ zachechtal se a nahodil motor.
„On je sice starej, ale má pořád páru!“ mrkla na nás čtyřicátni-
ce.
Mužík porazil jeden kmen a uřezal větve vedlejšího stromu,
čímž Katie umožnil otočit se. Muž se ženou zmizeli v domě
a Katia odjela hledat parkování jinam. Po pár minutách mi
zadrnčel mobil. Rozčilený kamarádčin hlas v přístroji mi
sdělil, že při couvání o kousek dál urvala zadní nárazník
a světlo. Katia se i s karavanem vrátila domů na korbě nákla-
ďáku, který vyslala pojišťovna, a já začal sólo dovolenou
v Monts d’Arrée. www.martindanes.com

Citát

Mužík porazil
jeden kmen
a uřezal větve
vedlejšího stromu.

Dopisy a vzkazy

BARVA

Řešení sudoku

MARTIN
DANEŠ
BRETAŇSKÝ SAVEC

Nebezpečný,
smutný hřbitov
Ruku na srdce, Pražané,
jak pečujete o památku
svých předků? Zapalování
svíček zemřelým známým
osobnostem se stalo vše-
obecnou módou, ale upra-
vit hrob svých příbuzných
viditelně opomíjí mnoho
z nás. I to přece patří ke
kulturnosti národa! Chci
si také postesknout na po-
měry na Vršovickém hřbi-
tově, kde si cestou k hro-
bu málem třikrát rozbije-
te nos, protože zakopnete
o nesčetné nerovnosti ces-
ty hned za hlavní branou.
Bezpečnost návštěvníků
by zde měla být nadřaze-
na nad ohled ke vzrost-
lým stromům, jejichž
kořeny zřejmě tyto nerov-
nosti způsobují. Keře
mezi hroby a vysoké stro-
my dlouho nikdo neupra-
voval. Zvláštní architekto-
nické řešení urnových
hájků už dávno zcela za-
niklo, cesty jsou neudržo-
vané, o blátě po dešti ani
nepíši. Přibyly jen obrov-
ské kontejnery na odpad,
hyzdící vzhled okolí.

HANA KRAUZOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek
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Sportovci prožili
svůj svátek nedáv-
no v Tokiu, kde je
teď vystřídali hendi-
kepovaní borci. Zá-
stupci řemesel teď
míří na klání do ra-
kouského Grazu.

„Spíš seženete za hodinu de-
set právníků než přes víkend
na rychlé vymalování jedno-
ho malíře,“ říká s úsměvem
Pavel Žatečka, zástupce Ce-
chu malířů, lakýrníků a tape-
tářů České republiky. Jeho
svěřenec bude v Rakousku na
konci září jedním ze čtyř čes-
kých reprezentantů, kteří po-
měří své síly s mladými
fachmany ze 26 evropských
zemí na soutěži Euroskills.
Čtyřdenní poměřování sil
v téměř čtyřiceti odborných

disciplínách je pro mladé ře-
meslníky stejně významné
jako pro sportovce olympij-
ské hry.
„Profesní mistrovství při-

tom nebude zdaleka stačit.
Neméně důležitým faktorem
úspěchu bude jejich psychic-
ká odolnost, fyzická připrave-
nost i znalost anglického jazy-

ka. V uplynulých měsících
proto všichni absolvovali pří-
pravu pod vedením svých
odborných garantů,“ prozra-
zuje viceprezident Hospodář-
ské komory a prezident Ce-
chu obkladačů Roman Pom-
mer, který zároveň českou
výpravu za Hospodářskou ko-
moru do Rakouska povede.

Vedle malíře a lakýrníka
Davida Ryšavého jede do
Grazu mechanik chladicích
zařízení Patrik Procházka, ob-
kladač David Voráček a me-
chanik těžkých náklaďáků To-
máš Eichler. „Trénoval jsem
na motorech Scania, u znač-
ky pracuji v Grazu, ale budou
Mercedesy, takže už jsem si
domluvil trénink i na nich,“
potvrzuje náplň na několik
týdnů před soutěží Eichler.
Český tým se Euroskills zú-

častnil naposledy v roce 2008
v Nizozemsku. Bronz si od-
tud tehdy přivezly naše mód-
ní návrhářky, jejich pokračo-
vatelé věří, že poskočí i výše.
„My zase věříme, že účast
a možná také úspěch posílí
prestiž řemeslníků jako pro-
fesní skupiny. Občas se na ně
totiž někteří lidé stále dívají
svrchu. Ale jen do chvíle, než
jim doma praskne vodovod
nebo vyhoří elektřina,“ dou-
fá šéf české výpravy Roman
Pommer. PAVEL HRABICA

Soutěžící i s trenéry se chystají na soutěž do Grazu. HK

Jistota výdělku i práce. Prodej zboží
a služebmimo kamenné prodejny bě-
hem loňska i letoška kvůli pandemii
posílil a vzkvétal. I to je důvod, proč
se provozovatelé elektronických ob-
chodů možných epidemiologických
komplikací na podzim nebojí. Téměř
padesát procent z nich se na další po-
tenciální lockdown nijak speciálně
nepřipravuje. Vyplývá to z interního
průzkumu společnosti Shoptet, který
proběhl na přelomu července a srpna
letošního roku.

Z průzkumu vyplynulo, že jen
23 procent respondentů si ze strachu
z možných podzimních omezení vy-
tváří finanční rezervu. Ti, kteří se
nějak připravují, k tomu nejčastěji vy-
užívají aktivity jako propagace či čas-
tější komunikace se zákazníky. Uved-
lo to celkem 28 procent dotázaných.
„Lidé se totiž naučili nakupovat přes
internet, e-shopaři věří, že pokud zno-
vu dojde k restrikcím, jejich byznys
to nijak negativně neovlivní,“ vysvět-
luje Samuel Huba ze Shoptetu. PH

Řemeslníci míří na svou
olympiádu. Po 12 letech

E-shopy. Vždy připraveny

Na chmelnicích jsou opět „starci“
Povinné brigádničení vysokoškoláků a středoškoláků při sklizni chmele
už dávno skončilo. Možnost přivydělat si ale mají brigádníci všech škol
i profesí i na přelomu letošního srpna a září i nadále. I když se rozlohy
chmelnic od roku 1989 smrskly asi na polovinu (z 10 500 hektarů na
přibližně pět tisíc hektarů) a kultovní muzikál Starci na chmelu se už na
návsích během sklizně nepromítá, bez brigádníků se současní pěstitelé
zeleného zlata neobejdou. ČTK

Krátce

Podporujte
domácí
Možné úlevy pro uvažo-
vanou výrobu autobate-
rií pro elektroauta, která
by mohla vyrůst v Čes-
ku, se nelíbí českým
nábytkářům. Jejich asoci-
ace vyzvala ministra prů-
myslu a obchodu, aby
stranil spíše domácím,
i drobným, výrobcům.
„Tato velká výrobna
nebo výrobny by mohly
od státu získat pobídku
až do výše jedné pětiny
nákladů. Takový přístup
je extrémně nefér,“ argu-
mentuje Asociace čes-
kých nábytkářů. Investi-
ce do výstavby gigafacto-
ry má v první fázi činit
minimálně 52 miliard
korun a předpokládá se
vznik minimálně 2300
pracovních míst. Memo-
randum o podpoře bate-
riové továrny podepsal
už koncem července mi-
nistr průmyslu a obcho-
du Karel Havlíček s gene-
rálním ředitelem energe-
tické společnosti ČEZ
Danielem Benešem. PH

Další potřebné informace týkající se pracovní
nabídky a vyřízení potřebných dokumentů
najdete na našich webových stránkách:
https://www.dehoga-sachsen.de/.../
pracovni-mista-v-nemecku

V případě zájmu se na nás neváhejte
obrátit na tel. čísle: 0049 351 4289510
nebo na e-mail:
gastrojobs@dehoga-sachsen.de

DEHOGA Hotel-und Gaststättenverband
Sachsen e.V., Tharandter Str. 5
01159 Dresden

Práce v gastronomii v Německu
Spolek DEHOGA nabízí
nové pracovní pozice v oblasti gastronomie a hotelnictví

pro občany ČR, např: číšník, kuchař, uklízečka v podnicích jako např.
Hotel und Gasthof Flößerstube či Elbflorenz Café & Restaurant

● nástupní plat od 2000 €
(následně dle platového tarifu)

● žádoucí potřebné vzdělání či 2-3 roky
zkušeností v oboru výhodou

● znalost německého jazyka nejlépe B1,
není nutný certifikát

● rádi Vám poskytneme ubytování v místě
či poblíž Vašeho budoucího pracoviště nebo
možnost pendlovat mezi ČR a Saskem

inzerce



Práce - nabídka
• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce POKLADNÍ. Bližší informace
jsou zveřejněny na webových
stránkách www.praha6.cz v
rubrice Potřebuji řešit - Volná
pracovní místa nebo na
https://www.e-zamestna-
ni.cz. Lhůta pro doručení reak-
cí: 10.09.2021 v podatelně Úřa-
du městské části Praha 6. Kon-
takt: Ing. Simona Hrubá, tel.
220 189 680.238670

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, 800/den, DPP – vý-
plata 1x týdně, HPP 20-23.400
+ 13., 14. plat, aj. Vhodné i pro
ženy. Vol. zdarma 800566924 238715

• Úklidová fa přijme INVALID-
NÍ důchodce na 1/2 úvazek na
úklid kanceláří. Mzda 9 000 Kč
+ bonusy. TEL.: 774510686. 238722

• MŠ Praha 6 hledá uklízečku,
zástup za nemoc. 2 směny
7:00-15:30/9:30-18:00 hod.
nebo 5 hod. 13:00-18:00 hod..
Nástup ihned. Tel.:
739452985, 233356131 238998

• Hledáme spolehlivou obslu-
hu na čerpací stanici na Praze
9. Práce v dobrém kolektivu za
příznivých podmínek. Životo-
pis na omnif@omnif.cz,
t.: 777641621 239267

• Dům pro seniory na Praze 4
přijme všeobecné/praktické
sestry pro zdravotnický úsek
do směnného provozu s nástu-
pemmožným ihned. Požaduje-
me: SŠ / VŠ vzdělání, odbor-
nou způsobilost k výkonu po-
volání dle zákona č.96/2004
Sb., pozitivní vztah k senio-
rům, spolehlivost. Čeká vás
komplexní zdravotnická péče
o seniory ve směnném provo-
zu. Nabízíme: práci ve stabilní
organizaci, zázemí a příjemné
pracovní prostředí, stravování
+ voda a káva zdarma, mož-
nost získání Multisport karty.
Očkování není podmínkou. Zá-
kladní plat 40 000 Kč + příplat-
ky. Email:
info@dumseniorumichle.cz,
tel: 604343450. 238905

• Obch.firma přijme solid.pra-
covníka pro sklad.práce. Prac.
PHA-3, PO-PÁ, 130Kč/hod.,
možno i zkrác.úv. Požad. pečli-
vost, nekuřák.
Tel. 725 973 967.239012

• !!!POZOR!!! Recepce/ostra-
ha skladových prostor Jažlovi-
ce (bus Opatov) a Jirny (bus
ČM). DPP až 140 Kč/hod. Od-
měny. Muži i ženy vítání.
Tel.: 739485851 238739

• ČSAD Praha holding a. s. při-
jme OBSLUHU TOALET, praco-
viště Autobusové nádraží Flo-
renc. Denní/noční směny. Kon-
takt: 603909371 paní Šindelá-
řová, www.florenc.cz Mzda 18
050 + příspěvky na stravování
a roční kupon MHD. Vhodné i
pro OZP.238597

• Dům pro seniory na Praze 4
přijme ošetřovatele / ošetřova-
telky na HPP do směnného
provozu s nástupem možným
ihned. Požadujeme: pozitivní
vztah k seniorům, spolehli-
vost, výbornou češtinu. Nabízí-
me: práci ve stabilní organiza-
ci, zázemí a příjemné pracovní
prostředí, stravování + voda a
káva zdarma, možnost získání
Multisport karty. Dobré plato-
vé podmínky. Email:
luskova@dumseniorumichle.c
z, tel: 603916791. 238910

• Učitele/ku Ma-Fy pro 2. st.
ZŠ (plný úvazek) s nástupem
ihned (resp. září) 2021 hledá
ZŠ a MŠ v Praze 8 - Ďáblicích (v
dosahuMetro C-Ládví). Nabíd-
ky s životopisem zasílejte:
reditel@skoladablice.cz.
T. 601214821,
www.skoladablice.cz.239258

• ÚKLID 24 přijme ženy na
úklid domů především, v P-6,
Po - Pá: 4 - 5 denně, 13 - 14 tis.
čistého. Osobně: Po - Pá: 9 -
11h, Křenova 15, P6 - Petřiny.238999

• Polepování hraček sklad Jir-
ny. 15min autobusem z Černé-
ho mostu. Pravidelné směny
po-pá 06-14/14-22 hod. (smě-
ny se střídají po týdnu) nebo
noční 22-06. Mzda 115 Kč
čist./hod. Výplata po týdnu.
Máme dobrou platební morál-
ku. V případě zájmu volejte
paní Báru 722974886.
wellpack.cz238931

• Do školní kuchyně ZŠ Žerno-
secká, Praha 8, přijmeme vyu-
čenou nebo zaučenou kuchař-
ku s nástupem ihned. Tel.:
734723878.238956

• Do hotelu na Praze 4 přijme-
me pokojské a paní do skladu
s prádlem. Nástup možný
ihned. Tel.: 723307496.239004

• Drutěva Praha 7 přijme vrát-
ného na denní i noční směny,
pozice určena pro invalidní dů-
chodce. Nástup možný ihned.
Tel.: 720051595. 239008

• Školní jídelna na Praze 6 při-
jme vyučenou kuchařku na
HPP, nástup ihned. Ranní smě-
ny, práce v menším kolektivu.
Volejte 777358781. 239014

• Pomocnou sílu do ŠJ přijme
ZŠ Štěrboholy. Vhodné pro dů-
chodkyni, nástup dohodou.
Spojení z metra Depo Hosti-
vař. T. 272702408,
carova@zssterboholy.cz.239139

• Přijmu strážné též vhodné
pro důchodce tel. 602 260 297239356

• Hledám asistentku na bale-
ní a odesílání zboží poštou v
Praze. Případně i focení zboží.
Plat dohodou. Tel. 721235964,
manvel4@seznam.cz239237

• Školního psychologa (úva-
zek 0,5) s nástupem září - říjen
2021 hledá do svého týmu ZŠ
aMŠ v Praze 8 - Ďáblicích (v do-
sahuMetro C - Ládví). Nabídky
s životopisem zasílejte:
reditel@skoladablice.cz.
T.: 601214821,
www.skoladablice.cz.238921

• Hledáme zkušenou zdravot-
ní sestru pro práci v atypické
neziskové organizaci poskytu-
jící zdravotně sociální služby.
Požadujemeukončení SŠ vzdě-
lání zdravotnického zaměře-
ní, znalost práce na PC, řidič-
ské oprávnění skupiny B. Nabí-
zíme flexibilní pracovní dobu
bez směn, finanční podmínky
srovnatelné se soukromým i
státním zdravotním sektorem,
pracoviště v centru Prahy, HPP
i DPČ. Vhodné i pro seniorky.
Kontakt: nprace@volny.cz239240

• Dobře finančně ohodnoce-
ná, klidná práce - vrátnice. Pra-
ha a okolí. Více info. zdarma
na čísle 800100923. 239282

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Náborový příspěvek 2 000 Kč

Mzda až 150 Kč/hod
Volejte zdarma: 800 111 112

Ostraha OC a admin.
budov – Praha
týdenní zálohy

přijme
společnost COM-TIP s.r.o. provozující tepelná
zařízení. Informace na tel.728 736 179

po-pá 8.30–16.00 hod pí. Řápková.

TECHNIKA TEPELNÝCH ZDROJŮ
SE ZNALOSTÍ VÝMĚNÍKOVÝCH
STANIC A PLYNOVÝCH KOTELEN

739 220 120

ZŠaMŠChelčického,
Chelčického 43/2614 Praha 3 130 00

hledá od 1.9.2021
KUCHAŘE/KUCHAŘKU
DO ŠKOLNÍ JÍDELNY

budova Žerotínova ul.
Nástupní plat: 18.500 – 20.000 Kč

Informace na tel:
271/774 384 nebo 771/125 886

Čerpací stanice TOMEGAS
Černý Most – Praha 9

přijme:

17 000 – 18 000 Kč/měsíc
pouze pro zájemce

s inval. důchodem/ZPS
Tel.: p. Dubský 727 871 595

OBSLUHU NA HPP

Čerpací stanice
TOMEGAS

Plzeňská ul., Praha 5
Přijme obsluhu na HPP
22.000-25.000 Kč/měsíc

pouze pro zájemce
s invalid. důchodem / ZPS

tel:: 727 871 595

MŠ Podsaďáček v Praze 12
přijme učitelkuMŠ
na plný prac.úvazek, za
dlouhodobou nemoc.
Pestrá práce v klidném
prostředí,osobní přípla-
tek,odměny,benefity. Vý-
borná doprav. dostupnost,

nástup ihned.
Tel. 607509415,

mspodsady@seznam.cz.

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Tenistka Karolína Plíšková
zvládla na grandslamu poje-
denadvacáté v řadě úvodní
kolo. Turnajová čtyřka letoš-
ního USOpen si poradila s do-
mácí Catherine McNallyovou
6:3 a 6:4. Do druhého kola po-
stoupila i Kateřina Siniaková,
která vyhrála nad Anastasijí
Sevastovovou z Lotyšska
7:6 a 6:3. Zápasy desáté nasa-
zené Petry Kvitové a Karolíny
Muchové skončily až po uzá-
věrce tohoto vydání. ČTK

US Open. Dál
jdou Plíšková
a Siniaková

Největší šanci stát
se vrcholovým
sportovcemmají
Američané.

Jen necelé dvě procenta z čes-
kých fotbalistů (1,84) jsou
profesionálové. V hokeji je
šance být na vrcholu zhruba
třikrát vyšší (5,69 procenta).
Vychází to z průzkumu Pro-
fessional Athlete Index, který
mapoval osm různých sportů
v téměř stovce zemí světa.
Zatímco v ledním hokeji

jsou Češi těsně před Spojený-
mi státy, v pěti z osmi sportů
Američané procentuálně vy-
cházejí nejlépe. Jde o basket-
bal, tenis, MMA, golf a atleti-
ku. V mnoha případech jde

o více než pětinové zastoupe-
ní profesionálů, v případě
MMA je to téměř 39 procent.
Co se týče hokeje, suverén-

ním vítězem je Rusko (přes
17 procent), ve fotbale je prv-
ní Brazílie (přes pět procent)
a v cyklistice Itálie (přes de-
vět procent sportovců).
Zmíněný index zohledňo-

val také pravděpodobnost
být vrcholovým sportovcem
v dané zemi ve sledovaných
odvětvích. Zde se zohledňo-
val počet vrcholových spor-
tovců každé země a počet lidí
narozených za období 12 let,
což je průměrná délka profe-
sionální kariéry. Například
abyste byli fotbalistou v čes-
ké profi soutěži, musíte být
lepší než 1275 dalších fotba-
listů, kteří teoreticky pomýš-
lejí na to samé. PAVEL URBAN

Nausch Sluková vynechá příští sezonu
Plážová volejbalistka Markéta Nausch Sluková (na snímku vpravo) vynechá příští sezonu,
ale nevyloučila návrat před olympijskými hrami 2024 v Paříži. Přála by si tečku za úspěš-
nou kariérou, o kterou ji na olympijských hrách v Tokiu připravil koronavirus. Na mistrov-
ství ČR, které se uskuteční od pátku do neděle v Praze, s Barborou Hermannovou (vlevo)
startovat nebudou. Nausch Sluková stále není v optimální formě a Hermannová tento-
krát nebude hledat náhradní parťačku poté, co se třemi různými hráčkami absolvovala
tři poslední turnaje včetně mistrovství Evropy. Třiatřicetiletá Nausch Sluková chce s man-
želem a trenérem Simonem (na titulní straně) založit rodinu. „Ale i kdyby nebyl čas na
rodinu, vím, že bych si po této olympiádě dala rok, kdy bych se chtěla věnovat osobnímu
životu, odpočinout si. Ten tým to takhle nastavený měl, že po Tokiu přijde sezona, která
bude pro každou z nás jiná,“ řekla Nausch Sluková na tiskové konferenci. ČTK

Více info a registrace na
www.skolickasparta.cz

SPARŤANSKÁ
FOTBALOVÁ ŠKOLIČKA
Všestranná pohybová příprava pro kluky i holky
ve věku 3-5 let na více než 50 místech po celé Praze.

Krátce

Podepsáno
Portugalský fotbalista Cris-
tiano Ronaldo (na snímku)
po návratu do Mancheste-
ru United podepsal s klu-
bem dvouletou smlouvu.
Ronaldo na Old Trafford
přišel z Juventusu, který
včera oznámil, že za pře-
stup pětinásobného vítěze
Zlatého míče od United
inkasuje 15 milionů eur
(383 milionů korun). Dal-
ších osm milionů eur může
obdržet v bonusech. Peníze
od United dostane Juven-
tus ve splátkách rozlože-
ných do pěti let. MANUTD.COM

inzerce

Pocta pro Klímu
Nejlepším českým házen-
kářem uplynulé sezony je
poprvé Matěj Klíma. Dvaa-
dvacetiletá spojka sesadi-
la z první příčky brankáře
Martina Galiu.

Sešívaná Anglie
Třiadvacetiletý fotbalový
záložník Alex Král odešel
ze Spartaku Moskva do
West Hamu na roční hos-
tování s povinnou opcí.
V londýnském celku už

působí další exslávisté To-
máš Souček s Vladimírem
Coufalem. Do Anglie míří
i slávista Sima, konkrétně
do Brightonu.

Další dvě medaile
Česká výprava na paralym-
pijských hrách v Tokiu
má jisté další dvě medaile.
Zasloužil se o to Adam Peš-
ka, když postoupil do finá-
le turnaje v boccii, a stol-
ní tenisté Jiří Suchánek
s Petrem Svatošem. Ti bu-
dou mít nejhůř bronz. ČTK

Profesionál.
V hokeji je
to snadnější




